
Kronika m ěsta Chodova za rok 2001
Úvod

Příchod nového milénia oslavovali lidé na celém světě s vírou v lepší bu-
doucnost. Události tohoto roku však přinesly změny v řadě lidských 
osudů.
Úterý 11.září 2001 je   datem, které se natrvalo vryje do paměti nás všech. 
Přestože  toto úterý začalo i v New Yorku jako krásný den, skončilo 
ochromením hrůzou a smutkem. V tento den narazila dvě unesená ame-
rická dopravní letadla do obou věží Světového obchodního centra v New 
Yorku,tzv. dvojčat,  třetí krátce nato do budovy Pentagonu ve Washing-
tonu. Čtvrté letadlo se zřítilo v Pensylvánii, když se unesení cestující po-
stavili teroristům na odpor.Obětí tohoto atentátu na demokracii se tak 
stalo asi pět tisíc lidí. Otřesený svět se posléze dozvěděl, že tento čin spá-
chali islámští fanatici vedeni Usámou bin Ládinem, nejnebezpečnějším te-
roristou  světa.  Prezident Bush svým výrokem, že chce Ládina „živého či 
mrtvého“ zahájil hon na tohoto zločince. Svým rozhodným, ale neukvape-
ným přístupem dal značné části Američanů zapomenout na roztrpčení a 
způsob, jakým se dostal do Bílého domu.Pákistán požádal Taliban o vy-
dání Ládina. Ten to odmítl s pohrůžkou, že proti USA vyhlásí svatou 
válku (džihád). 
Válku v Afghánistánu  zahájily USA a Velká Británie  7.10.2001 bombar-
dováním teroristických center v Afghánistánu. .Během listopadu vstoupily 
na afgánské území stovky amerických vojáků a postupně dobyly všechny 
bašty Talibanu. Po hlavním cíli, Usámu bin Ládinovi, však jako by se sle-
hla zem.Těsně před Vánocemi   přiletěly do Afghánistánu  první mírové 
jednotky  . 
Den 14.9.2001 byl  vyhlášen Dnem smutku .Také v ČR zněly v poledne 
po dobu tří minut sirény a občané uctili minutami ticha památku obětí 
útoku na USA.
Po zářijovém  atentátu se další hrozbou stal antrax a potom chemické, bio-
logické a jaderné zbraně. Šíření sněti slezinné pomocí dopisů v USA bylo 
příčinou obav z této smrtelné nákazy na celém světě. Obálky s obsahem 
bílého prášku vyděsily také řadu českých měst. Naštěstí se v žádném pří-
padě antrax nepotvrdil.
Ze dna Barentsova moře byl vyzvednut ze 100 m hloubky vrak ruské ja-
derné ponorky Kursk, která se potopila v srpnu loňského roku.
Také v tomto roce pokračovala vlna nákazy nemocí šílených krav (BSE). 
V zemích Evropské unie jsou vybity další dva miliony kusů skotu staršího 
dva a půl roku. Jenom ve Velké Británii na tuto nemoc zemřelo nejméně 
devadesát lidí. Infekce se však v průběhu roku objevila i v Itálii, Rakou-
sku a také v Bavorsku nedaleko českých hranic. BSE se potvrdilo ve dvou 
případech i v České republice a poraženo muselo být 144 krav. 



Navíc se v únoru objevily ve Velké Británii další silně nakažlivé zvířecí 
nemoci slintavka a kulhavka. Těm padal za oběť nejen skot, ale i ovce a 
prasata. V červnu tato epidemie dozněla a České republice se naštěstí vy-
hnula.
Na konci března zatkla jugoslávská policie bývalého prezidenta Slobo-
dana Miloševiče. Po třech měsících byl vydán soudnímu tribunálu 
v Haagu, který  jej v listopadu obvinil z genocidy.
Odsouzení k doživotnímu žaláři se padesát šest let poté, co páchal brutální 
zločiny v Terezíně, dočkal již devětaosmdesátiletý nacistický dozorce An-
ton Maloth. O jeho usvědčení se přičinil i osmdesátiletý Čech Albert 
Mayer.
V červnu začalo odškodňování prvních deseti tisíc českých obětí nacismu, 
vězňů koncentračních táborů a nejstarších nuceně nasazených k práci pro 
říši. Do konce roku bylo vyplaceno asi 40 tisíc žadatelů.
Český chemik Antonín Holý stál na počátku vzniku nového léku Viread, 
který působí proti viru HIV. Vzápětí byl oceněn Cenou René Descarta, po-
važovanou za nejprestižnější vědecké ocenění v Evropě.
Koncem tohoto roku Češi opustili po šestiletém účinkování v mezinárod-
ních silách SFOR Bosnu. 
Půlnoc z 28.2. na 1.3.2001 byla rozhodným okamžikem pro sčítání lidu, 
domů a bytů  v České republice. Tuto akci provázely diskuse o míře indis-
krétnosti a zneužitelnosti  některých otázek . Nejdůležitější výsledek byl 
zveřejněn počátkem července : je nás 10 292 933. 
Česká politická scéna se neobešla bez několika ministerských afér a po-
zadu nezůstal ani premiér Zeman, který svými výroky způsobil rozruch i 
na mezinárodní úrovni. 
Temelínská jaderná elektrárna se v tomto roce potýkala s poruchami, od-
stávkami, výpadky a také se žalobami, protesty  a blokádami. Speciální 
komise , která vznikla po dohodě premiéra Zemana s rakouským kanclé-
řem Wolfgangem Schüsselem, však konstatovala, že vliv elektrárny na ži-
votní prostředí bude nízký, nevýrazný a přijatelný. Česko se zavázalo vy-
řešit několik ekologických a bezpečnostních otázek a Rakousko na 
oplátku nebude bránit vstupu Česka do Evropské unie.
Naši sportovci slavili v roce 2001 opět řadu úspěchů. Hokejisté  získali 
potřetí za sebou a celkově podesáté titul mistrů světa. Roman Šebrle pře-
konal magickou hranici devíti tisíc bodů v atletickém desetiboji a vyhrál 
halový šampionát .Tomáš Dvořák zvítězil v desetiboji na mistrovství světa 
v Edmontonu, na   Hrách   dobré   vůle  a  v  Grand Prix. Z Edmontonu si 
zlato přivezl také oštěpař Jan Železný. Tyčkařka Pavla Hamáčková získala 
titul halové mistryně světa. Velkého úspěchu dosáhli také čeští cyklokro-
saři, když na mistrovství světa získali šest z devíti udělovaných  medailí. 
Karel Loprais vyhrál s Tatrou již pošesté Rallye Paříž –Dakar a přispěl tak 
k věhlasu České republiky.

 



  

Přírodní podmínky
Klimatické podmínky 

 Začátkem roku držela zima vládu pevně ve svých ledových rukách , te-
ploty okolo -10ºC a sněhová přikrývka to potvrzovaly. Koncem ledna 
sněhu přibylo, ale mrazy byly jen mírné. Únor byl vcelku mírný, březen se 
vyznačoval proměnlivým počasím typickým spíše pro duben. Ten byl ne-
zvykle chladný a ani Velikonoce, které tento rok připadly na 15. a 16. du-
bna, sněhovými přeháňkami a denními teplotami do 5ºC svátky jara příliš 
nepřipomínaly. Sníh poletoval ještě 1.května, ale o týden později jsme se 
již vyhřívali při teplotách nad 25ºC. Červen byl poměrně chladný a „léto“ 
začalo až s koncem školního roku. V průběhu července se přechodně pru-
dce ochladilo až na teploty do 15ºC, ale na přelomu července a srpna zde 
panovala tropická vedra. Ta trvala s menšími výkyvy i srpnu . S koncem 
prázdnin skončilo i letní počasí. Nástup chladného počasí si vynutil zahá-
jení topné sezóny v Chodově již 4.září. Září nám , tak jak jsme byli zvyklí, 
babí léto nepřineslo a dočkali jsme se jej až v říjnu. První přízemní mrazy 
7.listopadu ohlásily nadcházející zimu a dva dny poté začal poletoval sníh. 
Mikuláš přišel po blátě, ale od poloviny prosince udeřily holomrazy, ke 
kterým se 20.12.přidala bohatá sněhová nadílka. Ta způsobila dopravní 
kalamitu na mnoha místech republiky. Sníh padal až do Štědrého dne a 
mrazy polevily na 1.svátek vánoční. Příchod Nového roku však Chodov 
oslavoval za desetistupňových mrazů pod léta nezaznamenanou sněhovou 
peřinou .

Změny času
Letní čas trval od  25.března do 28.října 2001.

Různé úkazy
Na jednu hodinu a jednu minutu nastalo 9.ledna od 20.50 na celé Zemi 
úplné zatmění Měsíce. A jelikož u nás bylo převážně jasno, mohl se jím 
alespoň na chvilku každý pokochat . 

Politický a veřejný život města

Složení MZ,MR, komisí městské rady
 

V průběhu roku 2001 nedošlo ve složení Zastupitelstva města (dále ZM) 
ani Rady města (dále RM) k žádným změnám. RM pracovala ve složení :
Ing. Josef Hora, Josef Kertész , Ing. Vlasta Kociánová, Miloš Volek, Ing. 
Zdeněk Kratochvíl, Mgr. Karel Jirovec a Miroslav Kupec
Usnesením č. III/01 z 30.1.2001 ZM zřídilo v souladu s § 117 a § 120 zá-
kona č. 12/2000 Sb., o obcích, výbory jako iniciativní orgány ZM: kon-



trolní, finanční, školský, kulturní (namísto dřívějších komisí) a osadní vý-
bor ve Staré Chodovské.
Usnesením č. XL/01 z 22.5.2001 ZM zřídilo v souladu s § 120 zákona č. 
128/2000 Sb., o obcích, osadní výbor Osada Chranišov .

Výbory zastupitelstva města pracovaly v tomto složení:

Kontrolní výbor:
Lubomír Suk – předseda
Jaroslav Markalous – člen
Ladislav Hejl – člen
Ing. Jaromír Mundil – člen
Rudolf Petrlík - člen
Ladislava Bujárková – tajemnice

Finanční výbor:
Stanislav Pochman  – předseda
Ing. Hana Valentová – členka
Pavlína Marková – členka
Emil Nedvěd – člen
Ing. Alfons Skokan – člen
Iva Karchová  - tajemnice

Školský výbor:
Mgr. Karel Jirovec - předseda
Mgr. Eva Andršová – členka
Mgr. Blanka Stojanová – členka
Irena Baudišová – členka  
Mgr. Iva Šípová – členka  
Blanka Schafferová – tajemnice

Kulturní výbor:
Jiřina Mecelová  – předsedkyně
PhDr. Ilona Juhásová – členka
Renáta Doležalová – člen
Mgr. Štěpán Podešt – člen
Mgr. Jana Menschiková – členka
Blanka Garajová – tajemnice

Osadní výbor Stará Chodovská:
Václav Sotona - předseda 
František Sedlák – člen
Heinz Binias – člen
Jana Noháčková – tajemnice



Osadní výbor Osada Chranišov:
Václav Roulich  - předseda
Eva Kotová – členka
Josef Drechsler – člen
Hana Smutná – tajemnice

Usnesením RM č. 30/01 z 24.1.2001 zřídla Rada města Chodova dle § 122 
odst.1 zákona č.128/2000 Sb., o obcích dohlížecí komisi jako svůj inicia-
tivní a poradní orgán.

Dohlížecí komise pracovala ve složení:
Jiří Blažek  - předseda
Jiří Milt – člen
Gustav Minařík – člen
Alena Moravcová – členka
Ladislava Bujárková - tajemnice

Jednání MZ a MR
Zastupitelstvo města (dále ZM) se sešlo ke svým jednáním devětkrát, Rada 
města Chodova jednala celkem 27 krát.
ZM schválilo stanovy nájemního družstva Luční, vyjadřovalo se k žádostem 
o prodej pozemků či bytů,  schválilo zásady pro stanovení prodejních cen 
městských pozemků, zrušení mateřské školy v ulici U Porcelánky 936 a 
školní jídelny při Základní škole ve Školní ulici, odsouhlasilo změnu pravidel 
pro poskytování půjček z Fondu rozvoje bydlení, zřízení organizačních slo-
žek města (školské a kluby důchodců) namísto dřívějších zálohových organi-
zací, dále schválilo poskytnutí bezúročné půjčky ve výši 1 mil. Kč na dobu 
10 let pro KASS,s.r.o.,   založení družstva dvou právnických osob – Města 
Chodov a Příspěvkové organizace Bytservis  s názvem Bytkonstrukce druž-
stvo Chodov a stanovy  tohoto družstva, odsouhlasilo prodej objektu zrušené 
mateřské školy v ulici U Porcelánky panu Tomáši Červenkovi, schválilo 
účast města v projektu společnosti Agora Central Europe na zapojení občanů 
do rozhodovacích procesů, souhlasilo s poskytnutím  dotace pro TJ Spartak 
Chodov na opravu havarijního stavu střechy a oken sportovní haly, schválilo 
rozpočet města na rok 2002, schválilo účast města ve Sdružení Krušné hory- 
Západ, neschválilo smlouvu s Karlovarskou teplárenskou,a .s.. a zabývalo se 
řadou dalších podnětů .

 RM se souhlasně vyjadřovala k návrhům na podání žalob na vyklizení bytu 
dlouhodobě dlužících nájemců, projednala výhled využívání mateřských škol 
ve městě a doporučila uzavřít jednu MŠ ve městě, schválila vyhodnocení nej-
lepších sportovců města za rok 2000, plán kulturně společenských akcí pro 
seniory, pořadník k přidělení  bytů v roce 2001,rozdělení příspěvků na čin-
nost organizací pracujících s mládeží, rozbor hospodaření příspěvkových 



organizací za rok 2000, stanovila počet zaměstnanců města pro rok 2001, 
vzala na vědomí informaci o výsledku zápisů dětí do mateřských a základ-
ních škol v Chodově pro školní rok 2001/2002 , schválila text zápisu do kro-
niky města za rok 2000, vyjadřovala se k žádostem o pronájem nemovitostí 
v majetku města, odsouhlasila rozšíření grantového systému města o spor-
tovní a další zájmové aktivity , zabývala se informací o postupu projektové 
přípravy na rekonstrukci  Staroměstské ulice , odsouhlasila ukončení činnosti 
ubytovny pro osamělé matky k 31.8.2002, schválila návrh na označení 
„Stromů republiky“ ve městě,   poskytnutí půjček z Fondu rozvoje bydlení , 
stanovila kritéria pro výběr žadatelů o byty v rekonstruovaném objektu čp. 
682 a 683 v ulici Obránců míru a vyhlásila výběrové řízení na dodavatelskou 
firmu pro tuto rekonstrukci

 
Struktura a činnost městského úřadu

 Ve vedení města nedošlo v tomto roce k žádné změně. K 31.12.2001 za-
městnávalo Město Chodov celkem 78 zaměstnanců včetně strážníků 
Městské policie Chodov. 
V obsazení  míst vedoucích odborů došlo k několika změnám:
Pan Jan Sinkule byl k 31.5.2001 odvolán z funkce vedoucího odboru roz-
voje města a stal se řadovým zaměstnancem tohoto odboru.
Ing. Zdeněk Gaudek byl k 1.9.2001 odvolán  z funkce vedoucího správ-
ního odboru a ke stejnému datu byl jmenován vedoucím odboru rozvoje 
města. 
Na místo vedoucího správního odboru byl k 1.9.2001 jmenován p. Jan 
Lisý.
Od 1.12.2001 nastoupil do funkce vedoucího odboru městského záchran-
ného systému p. Jiří Kiss a vystřídal tak p.Ladislava Zapfa, který k 
31.12.2001 rozvázal  pracovní poměr dohodou.. Pan Jiří Kiss byl rovněž 
jmenován do funkce velitele zásahové jednotky.
 
Vedení města se v průběhu roku dvakrát sešlo s místními podnikateli a 
prodejci. Ti byli informováni o připravovaných akcích, které město zabe-
zpečuje v rámci střednědobého plánu.Obě pracovní schůzky byly bohaté 
na diskusní připomínky.
Vedení města v průběhu roku vedlo usilovná jednání, která měla přispět 
k zařazení Chodova do návrhu na schválení obcí třetího stupně, na které 
by měla být s ukončením činnosti okresních úřadů v roce 2002 přeneseny 
některé, dosud nespecifikované kompetence. V prvním návrhu byl Cho-
dov mezi dalšími obcemi také jmenován, ten však jednáním vlády prošel 
pro Chodov neúspěšně a ke konci roku ještě konečný verdikt nebyl znám. 
V podzimních měsících zahájilo město na základě rozhodnutí ZM spolu-
práci s nizozemskou neziskovou organizací Agora, která radnici má po-
moci zkvalitnit komunikaci s občany a zapojit je do rozhodovacích pro-
cesů o budoucnosti města.



První část spolupráce spočívala ve vytvoření dotazníku zaměřeného na 
problémové oblasti života ve městě. Ten občané dostali jako přílohu Zpra-
vodaje města v posledním měsíci tohoto roku. Stejné otázky zodpovídali 
náhodně vybraní občané při telefonické anketě, do které se zapojili za-
městnanci města a zastupitelé města. Tato akce bude pokračovat ještě 
v příštím roce.

Finance a rozpočet města
 
Město Chodov hospodařilo v roce 2001 dle rozpočtu schváleného zastupi-
telstvem města dne 23.března 2001. Příjmy i výdaje schváleného rozpočtu 
byly v celkové výši 208 538 tis. Kč. V souladu s usnesením vlády ČR č. 
925 ze dne 18.9.2000 byla do schváleného rozpočtu Města Chodova za-
hrnuta státní dotace ve výši 28 150,1 tis. Kč, z toho na sociální dávky –21 
423 tis.Kč, na školství –2 226,8 tis. Kč, na výkon státní správy –4 325,3 
tis. Kč a pro sbor dobrovolných hasičů 175 tis. Kč. V průběhu roku 2001 
došlo   rozpočtovými    změnami k navýšení rozpočtu Města na částku  
240 901,52 tis. Kč. Celkové příjmy k 31.12.2001 dosáhly výše 262 050 
tis. Kč a výdaje za stejné období byly ve výši 234 270 tis. Kč.
Podíl dluhové služby (splátky půjček a úroků) na příjmech obce byl v roce 
2001 – 6,93%,  což představovalo dluh na jednoho obyvatele ve výši 
3914,-Kč.
Největší investiční akcí v roce 2001 byla dostavba domů č. 1 a 2 se 48 ma-
lometrážními byty na Železném dvoře, výstavba bytového domu na Žele-
zném dvoře č. 3 s 11 malometrážními byty a výstavba 8 holobytů Pod Že-
lezným dvorem.Finančně nejvíce náročnou údržbou byla oprava budovy 
1.stupně I.základní školy, která zahrnovala kompletní vymalování, vý-
měnu podlahové krytiny v celém objektu, nátěry oken a dveří a opravu 
střechy.

Výdaje jednotlivých kapitol v roce 2001:

název kapitoly                        schválený                          skutečné
                                               rozpočet                            čerpání
                                               v tis. Kč                             v tis. Kč
životní prostředí                      10 555,00                              9 336,38
doprava                                   13 940,00                            13 812,27           
školství a kultura                     30 777,42                           29 560,31       
vnitřní správa                          41 163,90                            38 692,54 
sociálních věcí                        34 100,00                            32 094,74     
      a zdravotnictví
správa majetku města             83 157,20                             68 992,26
rozvoj města                            2 301,00                                 1 603,63



všeobecná pokladní správa    24 907,00                               40 178,46         
z toho investiční dotace          74 37,00                                60 084,46
z toho finanční investice                                                       19 212,46

Hospodaření Města Chodova skončilo v roce 2001 přebytkem hospoda-
ření ve výši 27 780 tis. Kč.

 
Vyhlášky města

 
V roce 2001 byla zastupitelstvem města schválena změna obecně závazné 
vyhlášky č.8/2000 , o příspěvcích na neinvestiční náklady v mateřských 
školách a školních družinách. Byly přijaty také nové vyhlášky:
č. 17/2001 ., kterou se stanovují podmínky k zabezpečení požární ochrany 
při akcích , kterých se zúčastňuje větší množství osob
č.18/2001, o vymezení některých místních komunikací k stání motoro-
vých vozidel za sjednanou cenu
č.19/2001, o místním poplatku za provoz systému shromažďování sběru, 
přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunál0ních odpadů a způ-
sobu jeho výběru.
č.22/2001, o čistotě a veřejném pořádku
č.2/2001, kterou se stanoví systém sběru, užívání a zneškodňování komu-
nálního odpadu a systém nakládání se stavebním odpadem (vyhláška o na-
kládání s komunálním odpadem)
č.7/2001, kterou se stanoví požární řád obce

Vlastnické vztahy – pozemky, nemovitosti
Pro  potřebu  ubytování  hostů  Města  byl na Staroměstské ulici v domě 
čp. 538 zřízen byt z bývalých kanceláří. 
Město v tomto roce prodalo pozemky v hodnotě 1 584 510,80 Kč a nakou-
pilo jiné za 1 391 500,-Kč. Budovu bývalé 7. mateřské školy ve Dvořá-
kově ulici město prodalo za 2 361 509,-Kč panu Luboši Orlichovi,  který 
zde provozuje výrobnu knedlíků.

Politické strany a hnutí ve městě
 

 V průběhu roku se uskutečnila 4 setkání se zástupci politických stran ve 
městě. Na těchto  setkáních starosta města informoval zástupce politických 
stran o nejaktuálnějších problémech ve městě a o připravovaných investič-
ních akcích. Současně byly projednávány návrhy a připomínky zástupců poli-
tických stran k dění ve městě.

Církve ve městě
Ŕímskokatolická církevŔímskokatolická církevŔímskokatolická církevŔímskokatolická církev

Administrátorem farnosti byl P.Dariuš Gebala . Začátkem roku se farníci 
podíleli na přípravě a průběhu Tříkrálové sbírky, která se v Chodově usku-



tečnila jako součást celostátní akce České katolické charity. Již tradičně 
byla sloužena ekumenická bohoslužba s účastí asi 40 věřících místních 
církví. Koncem ledna převzal dočasně P.Gebala povinnosti  ve farnostech 
Staré Sedlo a Loket a na dobu do konce roku 2001 byl dočasně přiřazen fi-
liální kostel i obec Nové Sedlo do farnosti Chodov.
V tomto roce se uskutečnila dvě vikariátní setkání kněžích v Chodově , 
dvě poutní mše svaté s účastí rodáků z Německa . jedna v Tatrovicích a 
jedna v Novém Sedle. Dvě vánoční bohoslužby se konaly v Chodově , ale 
do Tatrovic nebylo možné pro velké množství sněhu dojet. 26.prosince za-
zněla kostelem sv. Vavřince Česká mše vánoční – Hej Mistře od Jana Ja-
kuba Ryby pod vedením p. Miloše Boka .
Mší svatou 31.12.2001 byl farní rok ukončen a přivítán rok 2002.

Farní charitaFarní charitaFarní charitaFarní charita
Na faře pracovala také v tomto roce farní charita, jejímž ředitelem byl pan 
Jiří Lášek. V průběhu roku zde pracovali 3 dobrovolníci s pravidelným zá-
vazkem. Charita poskytla dočasné azylové přístřeší 11 lidem bez domova, 
z toho i 3 nezletilým dětem. Byla dokončena také asanace azylové buňky 
pro rodinu s dětmi a byly zahájeny práce na nové sběrně humanitárního 
materiálu v areálu farního centra v Chodově..  V lednu zde proběhla Tří-
králová sbírka ( pro velké mrazy byl výtěžek nižší než v loňském roce a 
bylo vybráno pouze 4 029,-Kč) a celoročně probíhala sbírka humanitár-
ního materiálu (celkem 4 tuny). Závěrem roku věnovala charita potravi-
nové balíčka starým osamělým lidem.

Farní sbor Českobratrské církve evangelické Farní sbor Českobratrské církve evangelické Farní sbor Českobratrské církve evangelické Farní sbor Českobratrské církve evangelické 
pokračoval pod vedením br. faráře Radka Matušky také v tomto roce v ob-
vyklých aktivitách – bohoslužby, biblické hodiny, nedělní škola, setkání 
mládeže.   Ve spolupráci s Kruhem přátel hudby a se základními školami 
se v kostele i v tomto roce uskutečnilo několik  koncertů, z nichž nejzají-
mavější byl recitál kytaristky, zpěvačky a šansoniérky Evy Henychové, 
která zde vystoupila 21. března 2001.

Zájmové organizace a jejich činnost
Automotoklub Chodov – Automotoklub Chodov – Automotoklub Chodov – Automotoklub Chodov – 

V roce 2001 měl Automotoklub Chodov 38 členů, kteří se pravidelně 
scházeli jedenkrát měsíčně na členských schůzích. Předsedou AMK byl 
pan Petr Kroupa. V prostorách AMK byla provozována činnost autoškoly 
a autoopravny. Kromě řešení běžných úkolů na poli obecného motorismu 
klub sponzoroval sportovní činnost svého člena Stanislava Šimka, který se 
stal v tomto roce mistrem České republiky v rallycrosu.
AMK uspořádal několik akcí pro děti i pro své členy, na podzim ve spolu-
práci s Autosportklubem Karlovy Vary uspořádal 3.ročník branně orien-
tační automobilové soutěže „Lázeňská OAS“.
V průběhu celého roku probíhal seriál Jízd zručnosti, který členům AMK 
pomáhá zvyšovat zručnost v ovládání vozidel. Tento seriál je každoročně 
vyhodnocován.



 Junák- svaz skautů a skautek ČR Junák- svaz skautů a skautek ČR Junák- svaz skautů a skautek ČR Junák- svaz skautů a skautek ČR
Také v roce 2001 se tato organizace pracující především s mládeží snažila 
naplňovat její hlavní poslání- výchovu mládeže k lásce k přírodě, vlasti, 
druhým lidem, výrobkům lidí, poctivosti a pravdomluvnosti. O to usilo-
valo 18 dospělých členů při různých činnostech pro 55 dětí pod vedením 
vůdce chodovského střediska Jestřáb , pana Stanislava Ouředníka. 
Již tradičně se skauti podíleli na přípravě řady akcí, kterých se zúčastnila i 
široká veřejnost- Vítání jara, Stezka odvahy, Lampiónový průvod a Sázení 
stromu republiky při oslavě státního svátku 28.10., Kuličkiáda , úspěch 
měl i Květinový den (akce zaměřená na shromažďování finančních pro-
středků určených na podporu boje proti rakovině a na pomoc nemocným 
rakovinou- přispívatel dostává umělou kytičku se špendlíkem), Zpívání 
pod vánočním stromem a Betlémské světlo (předvánoční rozdávání světla 
dovezeného z Betléma).
Junák jako nevýdělečná organizace se však potýká s finančními potížemi 
a přežívá jen díky sponzorským darům a podpoře Města.

Český svaz ochránců přírodyČeský svaz ochránců přírodyČeský svaz ochránců přírodyČeský svaz ochránců přírody
V roce 2001 čítala členská základna chodovské organizace 122 členů , 
z nichž 28 je do¨spělých a 94 MOPíků (mladých ochránců přírody) v oddí-
lech Mývalové, Ještěrky, Bobříci , Orli a Veverky.
Činnost organizace byla koordinována výkonným výborem ve složení 
předseda Jan Svoboda , revizor Karel Paul, hospodářka Eva Svobodová a 
místopředseda Miloš Volek.
Hlavní náplní činnosti organizace i nadále zůstala pravidelná klubová a ví-
kendová práce s dětmi a mládeží a ochrana přírody a životního prostředí. 
V tomto roce ZO ČSOP Chodov získala statut Regionálního centra pro 
Karlovarský kraj, jehož vedoucím je J. Svoboda a statut Ekocentra, které 
vede Eva Svobodová a aktivními členy jsou Petr Sýkora a Miloš Volek.
Regionální centrum podporuje aktivity koordinované Sdružením MOP a 
vykonává zejména poradenský servis pro ZO ČSOP pracující s dětmi a 
mládeží v kraji, vytváří podmínky pro vznik nových kolektivů MOP 
ČSOP, propaguje práci s dětmi a mládeží, zastupuje ČSOP v krajských 
uskupeních dětí  a mládeže a další.V případě Karlovarského kraje vznikla 
na počátku roku 2001 Rada dětí a mládeže Karlovarska (RDMK), ve které 
ČSOP zastupuje Jan Svoboda .  Ten je také zástupcem sdružení ANNA 
KK (Asociace nevládních neziskových aktivit Karlovarského kraje), které 
má za úkol poskytovat informace o neziskových nevládních organizacích 
Karlovarského kraje a koordinovat jejich společné aktivity a oblastech ob-
nova venkova, životního prostředí a kulturního dědictví, vzdělávání a vol-
nočasové aktivity dětí, mládeže a dospělých a sociální a zdravotní služby.
Ekocentrum je zaměřeno na aktivní enviromentální vzdělávání, výchovu 
a osvětu a to především působením na veřejnost mimo svaz. V rámci čin-
nosti chodovského Ekocentra uspořádali jeho členové řadu ekosoutěží, 
např. ve sběru vybitých baterií, plastových kelímků či použitého alobalu. 



V květnu ČSOP uspořádal místní kolo přírodovědné soutěže Zelená 
stezka- Zlatý list a vítězné Ještěrky postoupily do regionálního kola. 
Na základně v Hřebenech pokračovaly opravy a za odměnu ji navštívili i 
vítězové ekosoutěže   ve sběru vybitých baterií. Na Hřebenech probíhal i 
letní tábor MOPíků      a tábořiště využili i chodovští skauti a rodiče 
s dětmi. 
Již tradičně se ČSOP zapojil do celostátně vyhlašovaných ochranářských 
aktivit. Při akci Ukliďme svět proběhl úklid lesoparku v Lesní ulici a pod-
zimní úklid v Hřebenech na březích říčky Svatavy.Při akci Den Země 
uspořádali členové ČSOP výstavu výtvarných prací žáků 1.ZŠ a byl slav-
nostně zahájen projekt „Babiččina zahrádka“.
Ochránci také zavírali studánky, vyvěšovali a udržovali ptačí budky, sčí-
tali káně, vítali ptačí zpěv mj. pekli i perníčky na svoji tradiční vánoční 
besídku.
Za přispění města Chodova byl instalován stožár pro stavbu čapího hnízda 
vedle parku v Lesní ulici. Na něm budou v příštím roce dokončeny zá-
klady hnízda.

Sbor dobrovolných hasičů ChodovSbor dobrovolných hasičů ChodovSbor dobrovolných hasičů ChodovSbor dobrovolných hasičů Chodov
Řady členů dobrovolných hasičů doznaly v tomto roce několika změn, při-
čemž nejbolestnější byla ztráta dlouholetého člena SDH, pana Josefa 
Hory, který zemřel ve věku 76 let. Čestná stráž SDH jej doprovodila na 
jeho poslední cestě. Josef Hora byl členem SDH více než padesát let. 
V minulosti pracoval jako strojmistr a materiálový referent a do posled-
ních chvil svého života podporoval činnost SDH a zúčastňoval se jeho 
členských akcí. Jeho práce byla přínosem nejen pro SDH, ale i pro města.
Ke konci roku tak SDH registroval 60 členů, z čehož 22 bylo členů mláde-
žnických. V průběhu roku se členové zúčastnili řady soutěží, z nichž nej-
větší a nejúspěšnější byla výprava na soutěž v Plesné , kde ženy obsadily 
2.místo , muži 15.místo a mladí hasiči 6.místo. Koncem září se ženám opět 
dařilo na skaute v Nejdku, odkud přivezly třetí místo a muži obsadili 
19.příčku. Na nultém ročníku „Memoriálu hasičů z Manhattanu“ , který 
byl uspořádán jako reakce na události 11.9.2001 v USA, si  chodovští ha-
siči spolu se záchranáři a zástupci policie sáhli na dno svých sil. Soutěž 
spočívala ve výstupu dvojic do 21.patra budovy Krajského úřadu Liberec-
kého kraje.Nejlépe z chodovských si vedla dvojice Roman Gareis a Lucie 
Kissová, kteří obsadili 3.místo. Soutěží a klání byla v tomto roce samozře-
jmě ještě celá řada, nelze je však všechny vyjmenovat. 

KhamoroKhamoroKhamoroKhamoro
Práce v tomto středisku, sloužícímu dětem a mládeži, se rozrostla o před-
školní výchovu.Novou součástí týmu je také romský poradce, kterému se 
podařilo získat v romské komunitě  potřebnou autoritu.
Děti pravidelně navštěvovaly saunu a bazén. Zrekonstruované sociální za-
řízení na faře sloužilo dětem také jako centrum hygieny.V průběhu roku se 
ukázala potřeba vyčlenit část činnosti orientovanou na rizikovou skupinu 
mládeže (starší chlapce) mimo klubový provoz.Vznikl tak samostatný pro-



jekt terénního programu, který má své zázemí v činnosti kontaktního a kri-
zového centra Kotec v Marií¨ánskýh Lázních.
Od října do střediska nastoupila Mgr. Kateřina Mošová, která převzala ve-
dení střediska a na konci roku se tým stabilizoval na počtu čtyř za-
městnanců a dvou dobrovolných spolupracovnic.

Myslivecké sdružení Chodov – LomyMyslivecké sdružení Chodov – LomyMyslivecké sdružení Chodov – LomyMyslivecké sdružení Chodov – Lomy
Členská základna ani vedení sdružení nedoznaly v tomto roce žádných 
změn. Myslivecká činnost spočívala především v intenzivním přikrmování 
zvěře, hlavně koncem roku, který byl velmi chladný a s velkou sněhovou  
nadílkou. Sdružení pokračovalo v léčbě spárkaté zvěře proti střečkovitosti 
a parazitům a proto také lze konstatovat zlepšení zdravotního stavu a 
množství zvěře. Zvyšují se stavy koroptví, zajíců a bažantů, takže na listo-
padových a prosincových honech bylo uloveno 39 zajíců a 5 bažantů. Čle-
nové sdružení se v tomto roce podíleli na sušení sena pro přikrmování 
zvěře, na opravě dřevěného oplocení areálu, výkupu kaštanů od dětí (cca 
500 kg) a na prezentaci činnosti sdružení při výstavě na „Václavském po-
svícení“ , kde byly představeny lovecké trofeje a bažanti. 
Také v tomto roce pokračovala spolupráce s ochránci přírody a osvěta po-
mocí besed ve 3. a 5.třídách základních škol o zvěři a o ochraně přírody.

Kynologický klub ChodovKynologický klub ChodovKynologický klub ChodovKynologický klub Chodov
V roce 2001 se činnosti klubu pod vedením předsedkyně paní Jarmily Pej-
škové zúčastňovalo 35 členů, z nichž 8 patřilo do mládežnické kategorie . 
V průběhu roku pořádala ZKO Chodov šestkrát zkoušky z výkonu. Po-
každé se jich zúčastnilo deset psovodů.  Český kynologický svaz přidělil 
chodovskému klubu 2 místa na letním výcvikovém táboře talentované 
mládeže, která byla využita. K Mezinárodnímu dni dětí členové předvedli 
ukázky výcviku psů dětem příslušníků  Policie Chodov, Policie Sokolov, 
dětem v Dětském domově v Horním Slavkově, dětem zaměstnanců Porce-
lánky Loučky v Novém Sedle a dětem v Božičanech.
V prosinci klub uspořádal Obranářský závod o pohár starosty města, kte-
rého se zúčastnilo 28 závodníků.
Svodu psího dorostu se letos zúčastnilo 5 psovodů, kynologických výstav 
10 psovodů a bonitaci absolvovali 2 psovodi se svými čtyřnohými přáteli.

Obyvatelstvo
 
 K  31.12.2001  bylo  k   trvalému  pobytu v Chodově evidováno celkem 
15 031 obyvatel ( 7455 mužů a 7576 žen). Věkové složení obyvatelstva 
bylo následující:
do 6 let             : 854
od 6 do 15 let   : 2041
od 16 do 20 let : 1101
od 21 do 40 let : 4953
od 41 do 60 let : 4324



nad 60 let         : 1758
 
V průběhu roku se do města přistěhovalo 242 občanů přistěhovalo a 368 
z Chodova odstěhovalo. Narodilo se 132 dětí a zemřelo 120 osob. 
U Městského úřadu v Chodově bylo v průběhu roku 2001 uzavřeno 79 
sňatků, z toho 19 s cizinci. Dále se zde uskutečnily dvě zlaté svatby.

V době od 22.2. do 31.3.2001 proběhlo na území ČR sčítání lidí, domů a 
bytů . V Chodově bylo vytvořeno 51 sčítacích obvodů, v nichž pracoval 
stejný počet sčítacích komisařů, 11 sčítacích revizorů a 1 hlavní revizor.
Výsledky tohoto sčítání budou známy v průběhu následujícího roku.

Bydlení
Byty v majetku města

 Správu bytových domů v majetku města zajišťovala příspěvková organi-
zace Bytservis Chodov.Celkem bylo spravováno 910 bytů I.kategorie, 48 
bytů II. kategorie a 12 bytů III. kategorie.  Dále Bytservis spravoval 13 
podnikatelských nebytových prostor se samostatným vstupem, situova-
ných v přízemí bytových domů.
V prosinci bylo zkolaudováno 11 bytů II.-III. kategorie v ulici Železný 
dvůr , č.p. 1096 a 8 bytů III. kategorie v téže ulici , č.p. 1097.
Bytservis zajišťuje správu 114 neprodaných bytů a nebytových prostor 
v domech určených k prodeji.

V roce 2001 byla pozastavena privatizace bytových domů na základě schvále-
ného „návrhu na rekonstrukce panelových domů v majetku města“ usnesením 
zastupitelstva města. V průběhu roku 2002 budou probíhat schůzky s nájem-
níky, při kterých bude projednávána nabídka rekonstrukcí bytových domů rů-
zného rozsahu za případné spoluúčasti města. Po vyjádření nájemníků  bude 
rozhodnuto o výši ceny privatizovaných domů.
Přesto bylo ještě v průběhu roku prodáno do osobního vlastnictví 163 bytů a 
5 nebytových prostor. Prodej se uskutečnil podle  zásad schválených zastupi-
telstvem města a prodejní cena běžného panelového bytu oprávněnému ná-
jemníkovi byla 700,-Kč za m² obytné plochy. Tržní cena panelového bytu ve 
městě se pohybovala mezi 3200,- a 3800,-Kč za m obytné plochy. Tržní cena 
panelového bytu ve městě se pohybovala mezi 3200,- a 3800,-Kč za m² ob-
ytné plochy.
Regulované nájemné v bytech v majetku města činilo 14,60 Kč/m² v bytech 
I.kategorie, 10,97 Kč/m² bytech II.kategorie, 8,52 Kč /m² v bytech III.katego-
rie a v nově postavených domech na Železném dvoře nájemníci platili trojná-
sobek nájemného v bytech II.kategorie.

K 31.12.2001 bylo evidováno celkem 600 žádostí o přidělení bytu, z toho:
194 žádostí na byt o velikosti 1+1
302 žádosti na byt o velikosti 1+2



104 žádostí na byt o velikosti 1+3.

V průběhu roku 2001 bylo přiděleno 20 bytů o velikostech:
1+1 – 6 bytů
1+2 – 7 bytů
1+3 – 7 bytů

Celkové dluhy na nájemném a službách spojených s užíváním bytů, nebyto-
vých prostor a ubytoven dosáhly k 31.12.2001 výše 10 336 000,-Kč. Poprvé 
bylo dosaženo snížení celkového dluhu za nájemné a služby spojené s užívá-
ním bytů cca o 414 000,-Kč.
Celkové výnosy spojené se správou bytových domů a ubytoven v majetku 
města činily cca 11 661 000,-Kč.
Celkové náklady na zajišťování provozu, údržby a oprav bytových domů a 
ubytoven v majetku města činily v roce 2001 cca 9 662 000,-Kč. Mezi  větší 
opravy, které byly realizovány Bytservisem Chodov, patřily opravy ležatých 
rozvodů ÚT, TUV, oprava ploché střechy, oprava stěn věžových panelových 
domů a dokončení opravy balkónových konstrukcí věžového domu na námě-
stí ČSM č.p.692.
Po vystěhování nájemníků z domu v ulici Obránců míru 682-683 bylo roz-
hodnuto, že dům nebude zbourán, což by si vynutilo náklady ve výši 4-5 mil. 
Kč, ale bude kompletně zrekonstruován a jednotlivé byty v něm prodány do 
osobního vlastnictví. Protože ve městě není mnoho zájemců, kteří by za zre-
konstruovaný byt zaplatili celou kupní cenu jednorázově, založilo Město 
Chodov s příspěvkovou organizací Bytsevis družstvo, které zajistí opravu 
domu a následný prodej jednotlivých bytů zájemcům.Ti zaplatí cca 1/3 kupní 
ceny před převzetím bytu a zbytek v pravidelných měsíčních splátkách v ná-
sledujících 15 letech.
Družstvo Bytkonstrukce bylo založeno den 24.10.2001 a jeho předsedou byl 
zastupitelstvem města schválen místostarosta města, p. Josef Kertész a místo-
předsedou ředitel Bytservisu, p. Emil Dolinský. Rekonstrukce domu by měla 
být zahájena na jaře nebo v létě příštího roku a vyžádá si investici ve výši 22 
mil. Kč.
 

 

Ostatní byty
 Realitní kancelář Domino spravovala v roce 2001 celkem 1020 bytů, 
z nichž 161 bylo nájemních bytů ve věžových domech čp. 808 a 809 
v ulici U Koupaliště, které jsou  majetkem p. Miroslava Kupce.
Stavební bytové družstvo  Rozvoj Sokolov mělo ve správě 2083 bytů ve 
118 domech v Chodově.
Bytové služby, s.r.o. spravovaly ke konci roku  v Chodově 588 nájemních 
bytů Sokolovské uhelné,a.s.



U ostatních správců bytového fondu nedošlo v průběhu roku k žádné 
změně.
Bydlení v rodinných domech se v letošním roce rozšířilo o jeden dům, 
který byl zkolaudován v Lesní ulici. 

Životní prostředí

Hluk, čistota ovzduší
 V oblasti čistoty ovzduší a hluku nedošlo v průběhu roku k žádným evi-
dovaným výkyvům .

Skládka domovního odpadu
 Nakládání s domovním odpadem bylo   nejrozsáhlejší činností firmy Cho-
dovské technicko-ekologické služby s.r.o., která se stala nástupnickou 
organizací Technických služeb Chodov. Jejím jednatelem byl pan Rudolf 
Pocklan. Rok 2001 byl pro firmu prvním rokem její existence s novou 
právní formou- společnost s ručením omezeným. Tato změna, tak, jak se 
po ročním ověření zdá, je pro firmu výhodnější a činnost společnosti   lze 
hodnotiti jako úspěšnou. Firma rozšířila odvoz domovního odpadu pro 
okolní obce a firmy (Jenišov, Mírová, Královské Poříčí, Lomnice, Vysoká 
Pec, Božičany, Sokolovská uhelná, a.s., Sedlecký kaolín a.s., Rotas stro-
jírny s.r.o.). Bylo vytříděno a předáno ke zpracování 42,46 tun papíru, 
29,17 tun skla a 15,68 tun plastu. 
Ve společnosti pracovalo v průběhu roku 42-45 zaměstnanců.

Veřejná zeleň
 
V roce 2001 prováděla údržbu městské zeleně firma Beňák a firma Gar-
dena. S firmou Beňák, která prováděla úklid parku ČSM a vnitrobloků 
v ulicích Obránců míru, B.Němcové, Osadní, Budovatelů a ČSA, byla ke 
konci roku smlouva vypovězena.
Na údržbu městské zeleně byla v tomto roce vyčleněna částka 3 393 000 ,-
Kč. Ta byla použita na sečení travnatých ploch v parcích , na sídlištích a v   
mateřských školách, na úklid spadaného listí, údržbu záhonů a výsadeb, 
údržbu krajnic komunikací , řez a kácení stromů a údržbu živých plotů.
V roce 2001 byla také zahájena likvidace expandující křídlatky sachalin-
ské. Český svaz ochránců přírody pokračoval v likvidaci bolševníku.
Z aktivity členů Junáku Chodov byla na travnaté křižovatce ulic  Obránců 
míru , Osadní , Hlavní a B.Němcové vysazena lípa srdčitá jako strom repu-
bliky.
S veřejnou zelení nesouvisející, ale o to zajímavější položkou, která byla 
součástí rozpočtu města, byla úhrada částky 12 250,-Kč za kastraci toula-
vých koček, které byly odchyceny Ligou na ochranu zvířat Filip.

Technická vybavenost města
 



V souladu se   smlouvou uzavřenou mezi Městem Chodov a VOSS (Vodo-
hospodářská společnost Sokolov s.r.o.)   dne 1.1.2000 byly v průběhu 
roku 2001 prováděny kontroly kvality dodávané pitné vody, která dlouho-
době vykazovala nedodržování limitní hodnoty obsahu železa. Přes opako-
vaná pracovní jednání iniciovaná starostou města, nedošlo v řešení tohoto 
problému k nápravě a ze strany VOSS nebyla evidentně vyvíjena snaha o 
uspokojivé řešení. Vzhledem k této situaci, ale také na základě nesplnění 
některých požadavků uvedených ve smlouvě ( předání provozního řádu, 
kanalizačního řádu, plánu investic apod.) byla v květnu po projednání s 
právním zástupcem města podána výpověď z nájemní smlouvy. Byla usta-
vena pracovní skupina z řad členů zastupitelstva města,    která se fyzicky 
seznámila s prací dosavadního provozovatele (VOSS ) a Vodohospodář-
ského sdružení obcí Sokolovska, které má zastupovat zájmy obcí ve vodá-
renské oblasti a VAK Karlovy Vary jako provozovatele vodárenských za-
řízení na Karlovarsku a Vodohospodářského sdružení obcí západních 
Čech (VSOZČ), které zajišťuje správu vodohospodářského majetku na 
Karlovarsku a Tachovsku. Komise písemně vyhodnotila získané infor-
mace a doporučila zastupitelstvu města předat vodohospodářský majetek 
města Chodova do správy Vodohospodářskému sdružení obcí západních 
Čech. Toto doporučení bylo ZM přijato a k 1.7.2001 byl majetek VSOZČ 
protokolárně předán.Současně RM podala výpověď z nájemní smlouvy 
pro její neplnění. Výpovědní lhůta skončila k 30.11.2001 a přes opako-
vaná upozornění ze strany města nebyl vodohospodářský majetek městu 
vrácen. Proto město podalo žalobu na vyklizení, která bude soudně projed-
návána v průběhu roku 2002.

Další změny se týkaly v roce 2001 teplofikačních zařízení města, která 
spravuje firma Marservis .V souladu s nutností aktualizace smluv na 
správu městského majetku, které byly uzavřeny v roce 1993, byla společ-
nost Marsevis vyzvána ke spolupráci na aktualizaci smlouvy. Po několika 
pracovních jednáních  za účasti odborníků na účetní, daňovou a právní 
problematiku byl stanoven termín k uzavření smlouvy či dodatku do 
31.12.2001.Přestože byly vytvořeny právní návrhy dodatků, nedošlo mezi 
oběma smluvními stranami k dohodě.K největší neshodě došlo v bodě sta-
novení nájemného- Město trvalo na nájemném ve výši daňových odpisů, 
zatímco Marservis trval na nájemném ve výši účetních odpisů. Rozdíl 
v takto různě  stanoveném nájemném by pro rok 2002 představoval 1,1 
mil. Kč. Jelikož k dohodě nedošlo, uložila RM starostovi zajistit zpraco-
vání technicko-ekonomického posudku provozování teplofikačního ma-
jetku města Chodova do 31.5.2002 a připravit ke stejnému datu právní do-
pracování konečného znění dodatku k nájemní smlouvě.



Bezpečnost ve městě

Městská policie
 
 V roce 2001 zaznamenala Městská policie Chodov (dále MP) úspěšnou 
činnost, ale i zásadní organizační změny. Z řad MP odešli dva strážníci a 
z ekonomických důvodů nebylo přistoupeno k náboru nových strážníků. 
Byly provedeny organizační změny tak, aby služba byla zajištěna s nižším 
počtem strážníků. Konečný stav strážníků by měl v budoucnu činit 1+16.
MP působí ve městě již 9 let a na bezpečnostní situaci ve městě je tato 
skutečnost znát. Přesto jsou neustále zjišťovány nedostatky v dodržování 
obecně závazných vyhlášek města a dalších právních předpisů.
Strážníci prováděli průběžné kontroly chovatelů psů a je zřejmé, že syste-
matická práce, která započala v předchozím roce, již začíná přinášet své 
ovoce v podobě zlepšování úklidu exkrementů po čtyřnohých miláčcích. 
V souvislost s chovem psů ve městě bylo strážníky zkontrolováno 1 164 
známek nebo čipů a řešeno 283 přestupků chovatelů psů ( z toho 60 za ne-
uklizení exkrementů). Do útulku bylo v roce 2001 umístěno 34 psů.
MP prováděla také dohled na odsouzené k veřejně prospěšným pracím. 
V tomto roce jich bylo registrováno 13. Potíže nečiní zabezpečení práce 
pro odsouzené, ale plnění jejich povinností v dohodnutých termínech. 
Těmto osobám jsou přidělovány práce na přípravě tříděného odpadu 
v Chotes , s.r.o. k dalšímu zpracování a úpravách veřejného prostranství.
Zástupce velitel MP ,pan Staněk  , prováděl v roce 2001 preventivní čin-
nost v mateřských a základních školách. Cílem přednášek a besed je zvy-
šování právního povědomí dětí a žáků, tak, aby měli povědomí o tom, co 
je protispolečenské a trestné, jak se mají chovat při mimořádných událo-
stech, kde najdou pomoc a podobně. 
V rámci plánu obnovy vybavení MP bylo zakoupeno nové služební vo-
zidlo Škoda Fabia 1,9 SDI. 
V průběhu roku bylo řešeno celkem 2782 přestupků, za které bylo uloženo 
celkem 1119 pokut v celkové výši 262 100 Kč. Dluh na nezaplacených 
pokutách byl ke konci roku ve výši 56 100,-Kč.
„Botička“ za nepovolené parkování byla umístěna na 661 osobních a 16 
nákladních vozidlech. Strážníkům se podařilo zadržet 32 hledaných osob 
a na místě činu zadržet 52 pachatelů . 
 

Policie ČR
 V průběhu roku 2001 bylo ze strany OOP Chodov (obvodní oddělení po-
licie) přijato 557 trestních oznámení ( v předchozím roce jich bylo 458), 
kdy po provedeném prošetření bylo prokázáno 422 trestných činů. Z nich 
bylo objasněno 293 trestných činů. 
V popředí páchání trestné činnosti nadále zůstává  majetková trestná čin-
nost. V roce 2001 bylo spácháno 297 trestných činů , z nichž 175 se pod-



ařilo objasnit. U trestných činů vloupáním došlo oproti roku 2000 k sil-
nému poklesu jejich počtu, spácháno jich bylo 49 oproti loňským 63.
Ve druhém pololetí se OOP Chodov více zaměřilo na trestnou činnost pá-
chanou zejména na úseku zpronevěr a podvodů, kdy bylo více těchto činů 
odhaleno i objasněno.
V rámci OOP Chodov bylo prošetřeno 398 přestupků, přičemž v 78 přípa-
dech nebyl zjištěn pachatel. V blokovém řízení bylo policisty uloženo cel-
kem 977 blokových pokut v celkové výši 328 000,-Kč.
Ve služebním obvodu OOP Chodov , zejména pak v samotném Chodově 
pokračuje zvýšený dohled ze strany Dopravního inspektorátu Sokolov, 
díky čemuž nadále klesá počet dopravních nehod v samotném Chodově.
Již tradičně vysokou úroveň má spolupráce s Městskou policií Chodov, 
kde bylo opět docíleno dobrých výsledků.

Požární ochrana
 
 Činnost požárníků v rámci Městského záchranného systému byla orgány 
státní správy hodnocena velmi pozitivně jak v části represe, tak i v ostat-
ních oblastech týkajících se požární ochrany. Jednotka PO vyjela v prů-
běhu roku k celkem 51 požárům, 18 dopravním nehodám, 8 případům ole-
jových havárií a úniků látek a 3 čerpáním vody. Několikrát vyjeli také 
jako technická pomoc , sedmkrát na planý poplach a dvakrát na námětové 
cvičení.
V oblasti odborné přípravy byl výcvik zaměřen na spolupráci Hasičského 
záchranného sboru Karlovarského kraje , územní odbor Sokolov (dále 
HZS KK ÚO) a Rychlé zdravotní služby Sokolov. Výsledkem bylo ško-
lení v rozsahu 40 hodin,které proběhlo na základě zpracovaného plánu od-
borné přípravy. Nad rámec tohoto školení muselo být provedeno i pře-
zkoušení řidičů pro získání odborné způsobilosti k řízení požárních vozi-
del, tak , jak to ukládá novela zákona o pravidlech provozu na pozemních 
komunikacích.
V rámci vzniku krajského uspořádání a s tím schválenou novou legislati-
vou, která je platná již od 1.1.2001, spadá pod požární ochranu obcí také 
civilní ochrana obyvatelstva a tím i povinnost zpracovat krizový plán.
Koncem roku vešlo v platnost nařízení vrchního požárního rady a byl vy-
dán nový Bojový řád pro jednotky požární ochrany, který určil organizaci 
a činnost jednotek požární ochrany  k zabezpečení jednotného postupu při 
výkonu služby. 
K 31.12.2001 čítala jednotka celkem 24 členů, z čehož 17 členů je vázáno 
dohodou o pracovní činnosti.
V rámci preventivní činnosti bylo provedeno 17 kontrol, z toho 15 v pan-
elových a věžových domech,. Tyto kontroly proběhly na základě poža-
davku správců domů.V soukromých objektech byly provedeny pouze dvě 
kontroly na vyžádání jejich majitelů, neboť od 1.1.2001 nemá obecní PO 
povinnost tyto preventivní kontroly provádět.



PO zářijovém atentátu na USA se v oblasti kontaktu s veřejností zvýšila 
poptávka na besedy na témata zaměřená na CO, PO  a MZS. Bylo uspořá-
dáno 33 exkurzí na požární zbrojnici a městské policii, 18 přednášek na 
školách a 12 besed týkajících se CO obyvatelstva.TA přechází od 
1.1.2001 do působnosti HZS krajů, obcí a měst.
Pro potřebu zajištění bezpečnosti obyvatel města a jeho přilehlého okolí 
byla v prvním pololetí roku 2001 uskutečněna fyzická realizace výstavby 
ozvučení města sirénami a mluveným slovem. Tato stavba byla firmou Te-
sla Blatná předána po zkušebním provozu předána slavnostně do užívání 
dne 30.8.2001.
 

Havarijní komise
 
V souladu s tzv. krizovým zákonem, který vešel v platnost   k 1.1.2001, 
byla havarijní komise zrušena a vznikla  bezpečnostní radu města (dále 
BR). Ustavující jednání BR města proběhlo dne 11.12.2001, na kterém byl 
schválen jednací řád BR , projednán návrh Traumatologického plánu  a 
schválen návrh složení  Krizového štábu. Ten bude svoláván dle druhu 
krizové situace a jeho členy jsou :
− Starosta města Chodov
− Místostarosta města Chodov 
− Tajemník MěÚ Chodov
− Vedoucí odboru rozvoje města za samosprávu
− Velitel jednotky požární ochrany SDH Chodov
− Velitel Městské policie Chodov
− Velitel obvodního oddělení Policie ČR – Chodov
− Ředitel Polikliniky Chodov
− Zástupce VOSS (VAK) (voda)
− Zástupce ZČE (elektřina)
− Zástupce ZČP (plyn)
− Ředitel Chotes, s.r.o.
− Zástupce Marservisu (teplofikace)
− Zástupce KASS Chodov , s.r.o.

Zdravotnictví

Zdravotnická zařízení, soukromí lékaři
 Na Poliklinice Chodov byla v průběhu roku bez omezení ordinačních ho-
din provedena výměna elektroinstalace v celé budově. Tato rozsáhlá a pro-
vozně náročná akce si vyžádala investici 1 917 000,-Kč. Z rozpočtu města 
byla za tímto  účelem poskytnuta mimořádná dotace ve výši 1 500 000,- 
Kč a rozdíl byl uhrazen z vlastních zdrojů příspěvkové organizace Polikli-
nika Chodov. Tímto vedení Polikliniky , v čele s ředitelkou, paní Ingrid 
Hložkovou, uzavřela další část komplexní rekonstrukce budovy. V dalším 



období zbývá již jen obnova pláště budovy a výměna rozvodů ústředního 
topení.
V obsazení pracovišť odbornými lékaři nedošlo v tomto roce k žádné 
změně, rovněž počet dětských obvodních lékařů a obvodních lékařů pro 
dospělé zůstal nezměněn.
I nadále hlavním úkolem  Polikliniky Chodov zůstává  zajištění potřeb-
ného a možného počtu oborů pro spádovou oblast Chodova . To, jestli lé-
kaři, kteří  takový obor zastupují, chtějí být zaměstnanci Polikliniky Cho-
dov nebo chtějí vykonávat soukromou praxi, je pouze na jejich rozhod-
nutí. Ke konci roku bylo Poliklinikou Chodov zaměstnáno celkem 7 lé-
kařů, 4 zdravotní sestry, 1 logoped, 1 ortoptická sestra, 1 údržbář a 2 pra-
covnice THP. 

Lékárny
 V počtu lékáren ani v jejich provozní době nedošlo v průběhu tohoto roku 
k žádné změně.

Zdravotní stav obyvatelstva
Kromě chřipkové epidemie, která si na přelomu ledna a února  vynutila na 
dobu dvou týdnů „chřipkové prázdniny“ ve školách, mateřských školách i 
dalších  zařízeních, kde hrozilo  nebezpečí šíření chřipkového one-
mocnění, nebyly ve zdravotním stavu obyvatelstva zaznamenány žádné 
výkyvy.

Pohotovostní služba
 Pohotovostní služba poskytovala i v tomto roce péči o nemocné ve dnech 
pracovního volna, takže lékařská péče byla v Chodově zabezpečena ne-
přetržitě. 

Sociální péče
Městský úřad vyplatil v průběhu roku 2001 na dávkách sociální péče cel-
kem 26 292 632,-Kč, z toho do rodin s dětmi 12 449 593,-Kč, nezaměstna-
ným osobám samostatně žijícím 11 978 759,-Kč a starým a těžce zdra-
votně postiženým občanům 1 864 414,-Kč.
V roce 2001 prošlo evidencí více jak 1000 rodin a občanů., kterým byla 
poskytnuta dávka sociální péče.
Životní minimum pro samostatně žijící osobu se od 1.10. zvýšilo ze 
3770,-Kč na 4100,-Kč.

 
Domov-penzion pro důchodce

   V průběhu roku 2001 bylo město požádáno (v rámci probíhající II. fáze 
reformy veřejné správy), aby převzalo zřizovatelskou funkci k chodov-
skému Penzionu. Zastupitelstvo města žádost Ministerstva práce a sociál-



ních věcí projednalo na svém jednání dne 9.8.2001 a souhlasilo s převze-
tím zřizovatelských kompetencí k Domovu-penzionu pro důchodce za 
předpokladu, že budou probíhat další jednání o podmínkách převzetí  zři-
zovatelských kompetencí.a vyjasnění financování provozu zařízení. Do 
konce roku 2001 nebyla záležitost uzavřena, o konkrétních podmínkách 
převodu kompetencí na Město neproběhlo již žádné další jednání.

Kluby důchodců
 Kluby důchodců zajišťovaly v tomto roce svoji činnost pod vedením paní 
Danuše Paštikové a paní Pavlíny Holečkové. Akce si členové zajišťovali 
samostatně podle svých schopností a potřeb. Tradičně se před závěrem 
roku konalo v klubech posezení s vedením města za účasti zaměstnanců 
Městského úřadu Chodov.

Pečovatelská služba
 Pečovatelskou službu pro město nadále zajišťoval Okresní ústav sociál-
ních služeb Sokolov. Služby byly zabezpečovány pod vedením paní Jitky 
Jiříkovicové.

Péče o staré občany
 Pro seniory města připravil odbor sociálních věcí a zdravotnictví MěÚ 
Chodov několik kulturně společenských akcí. Byly to dva poznávací zá-
jezdy (Chebsko, Karlovarsko) a dále Seniorské dny v měsíci říjnu, kdy se 
uskutečnily: výstava v Městské galerii k Mezinárodnímu dni seniorů, tur-
naj v šipkách, seniorský den v Městské knihovně a Ples seniorů.
V průběhu roku senioři zdarma navštěvovali místní bazén.
Také v tomto roce byl zachován příspěvek města na stravování nepracují-
cích důchodců ve výši 3,50 Kč na jeden oběd, který odebrali ve školní jí-
delně nebo v Penzionu.
V roce 2001 se 24 spoluobčanů dožilo 90 a více let. Nejstaršími občany 
města byli paní Milada Andělová a pan Josef Kleissner- oba oslavili 96. 
narozeniny.

Péče o rodinu a děti
 
 V rámci plnění úkolů na úseku sociálně právní ochrany uložil odbor 4 na-
pomenutí rodičům dětí, dále nařídil 4 dohledy nad výchovou 9 dětí.Počet 
dětí, nad jejichž výchovou je nařízen dohled, činil ke konci roku 12.
Za rok 201 vykázaly místní školy za chodovské děti celkem 5 914 zame-
škaných neomluvených hodin (1.ZŠ- 487, 2.ZŠ –2 471, 3.ZŠ – 1 053, ZvŚ 
– 1 093 hodin).
Přestupkové komisi Okresního úřadu v Sokolově bylo podáno 5 návrhů na 
projednání záškoláctví žáků, MěÚ provedl 62 výchovných pohovorů s ro-
diči a dětmi.



V průběhu roku bylo rozhodnuto o ukončení činnosti ubytovny pro matky 
s dětmi v ul. ČSA 688. Provoz byl postupně utlumován, definitivní ukon-
čení činnosti je plánováno k 31.8.2002. Dvěma matkám byl nabídnut byt, 
ostatním bylo nabídnuto náhradní ubytování v tzv. společných nájmech, 
vše v nově postavených bytech na Železném dvoře.

Stacionář pro mentálně postižené děti  a mládež
 V roce 2001 stacionář navštěvovalo 30 klientů, kteří byli zařazeni v den-
ním pobytu. Nová výchovná metoda Portage se plně osvědčila v praxi. U 
klientů s těžkým postižením byla nově využívána metoda Snoezelen za 
odborné spolupráce Speciálního pedagogického centra Karlovy Vary.
Již osmým rokem probíhala výuka ve dvou pomocných třídách, kterou za-
jišťuje Zvláštní škola Chodov. Na výuce se také podílely vychovatelky 
stacionáře. Činnost klubu dospělých s mentálním postižením byla rozší-
řena o práci v keramické dílně v DDM Chodov. Klienti pracovali také 
v dílnách stacionáře se dřevem a kovem. V kuchyňce rozvíjeli svou schop-
nost sebeobsluhy. Velký důraz je kladen na tělesnou a hudební výchovu a 
dále se rozšířila práce s výpočetní technikou.
Klienti stacionáře se v průběhu roku zúčastnili řady zajímavých exkurzí a 
výletů. Několikrát do roka připravili pro své blízké, pro důchodce v míst-
ním penzionu i pro veřejnost vystoupení. 
Vybavení stacionáře bylo obohaceno o perličkovou masážní koupel, která 
je využívána při relaxačních a uvolňovacích masážích. V práci je využí-
vána i jóga, aromaterapie  a muzikoterapie. Pro polohování klientů s kom-
binovanými vadami byly zakoupeny rehabilitační válce, klíny a podložky.
O činnosti stacionáře i nadále pravidelně  informuje časopis Porozumění.
 
 

Zdravotnictví
Po celý rok zajišťovalo Středisko pro poradenství a sociální rehabilitaci 
Sokolov na chodovské  Poliklinice poradenství pro zdravotně postižené 
občany města.

Školství
Podle zákona č. 128/2000 Sb., o obcích a zákona č. 250/2000 Sb., o roz-
počtových pravidlech územních rozpočtů byly všechny školy, předškolní a 
školská zařízení, jejichž zřizovatelem bylo město, formálně transformo-
vány z rozpočtových organizací na organizační složky města k 1.6.2001. 
Tato změna  neměla žádný vliv na postavení škol, školy i nadále hospoda-
řily s finančními prostředky, které byly součástí rozpočtu města a nestaly 
se tak právními subjekty.



Mateřské školy
Úbytek dětí předškolního věku , související s poklesem porodnosti v po-
sledních letech a racionalizační trend byl podnětem k návrhu vedení města 
na zrušení jedné menší mateřské školy.Po řadě emotivně laděných článků 
v regionálním tisku, které na tento záměr reagovaly,    byla po bouřlivém 
průběhu jednání zastupitelstva města dne 27.3.2001 zrušena k 30.6.2001 
mateřská škola v ulici U Porcelánky. Pro školní rok 2001/2002 zůstaly 
v Chodově k dispozici čtyři mateřské školy s kapacitou 400 míst. Jejich 
kapacita nebyla začátkem školního roku plně využita, v mateřské škole 
v Zahradní ulici zůstala jedna třída neobsazena a je využívána jako těloc-
vična pro potřebu mateřské školy. Koncem roku bylo ve všech MŠ za-
psáno 358 dětí.

Základní školy
Dobrou tradicí se stalo pravidelné posezení starosty města s učiteli, kteří 
s koncem školního roku ukončili své aktivní působení ve školství. 
V tomto roce  tak 28.6.2001 poděkoval starosta města za přítomnosti ředi-
telů základních škol a vedoucí odboru školství, mládeže, kultury a sportu 
učitelkám Věře Svobodové, Evě Hubálkové, Margitě Benešové, Haně 
Starkové a Věře Příplatové za jejich celoživotní práci při výchově a 
vzdělávání mládeže.

Základní škola Komenského uliceZákladní škola Komenského uliceZákladní škola Komenského uliceZákladní škola Komenského ulice
702 žáků školy vyučovalo 36 učitelů pod vedením ředitele Mgr. Pavla 
Vlasáka ve 28 třídách a 4 vychovatelky ve školní družině se staraly o 
mimoškolní činnost stovky dětí. Školní jídelnu navštěvovalo průměrně 
500   strávníků.
Povinnou školní docházku ukončilo 73 žáků, z toho 10 z nižších ročníků.
Žáci školy se také v tomto školním roce zúčastnili řady soutěží, besed, vý-
letů a dalších akcí. Vavříny přivezli košíkáři z okresního kola   starších 
žáků, mladší i starší žáci a starší žákyně z okresního kola v olympijském 
čtyřboji a starší žáci i žákyně z okresního kola Poháru rozhlasu. Úspěšní 
byli také mladí literáti, kteří se zúčastnili literární soutěže na téma „Ach ti 
dospělí“ a 9 z nich bylo oceněno. 
Vedení školy připravilo pro žáky také zájezd do Prahy s návštěvou Národ-
ního divadla  a do Národního památníku v Terezíně.

Základní škola Školní uliceZákladní škola Školní uliceZákladní škola Školní uliceZákladní škola Školní ulice
  Tuto školu navštěvovali 553 žáci (z nich si 90 romských) ve 26 třídách. 
Jejich výuku zajišťovalo 28 učitelů pod vedením Mgr. Milana Kováříka. 
Ke změně došlo na postu zástupkyně ředitele pro 1.stupeň, kde slečnu 
Srnkovou vystřídala slečna Hana Svatošová. Ve školní družině bylo za-
psáno 7 žáků a školní jídelnu navštěvovalo průměrně 235 strávníků. Ke  
konci školního roku 2000/2001 schválilo zastupitelstvo města  zrušení 
školní jídelny při této základní škole . Důvodem pro toto rozhodnutí byl 
jednak pokles strávníků ve školních jídelnách , ale také  vzrůstající poža-
davky na vybavení jídelen a kuchyní moderními technologiemi, které vy-



žaduje nový zákon pro zajištění ochrany veřejného zdraví . Vyhovění 
těmto požadavkům si vyžádá nemalé investice do nákupu kuchyňských 
technologií , ale i stavební úpravy zbylých kuchyní.
Povinnou školní docházku ve školním roce 2000/2001ukončili 52 žáci,  
z toho 11 z nižších ročníků. 
Ve škole pracoval kroužek se zaměřením na atletiku, jehož členové závo-
dili za Školní atletický klub při II.ZŠ v atletických soutěžích západočeské 
oblasti. Petr Kořán se v nich stal několikanásobným přeborníkem a navá-
zal tak na dlouholetou sportovní tradici školy. 
Výrazným úspěchem bylo výborné  umístění žákyně 9.ročníku Markéty 
Baštové v krajském kole olympiády v českém jazyce.
Ve škole byly v tomto roce vyměněny vodovodní baterie ve třídách a na 
WC a zakoupeny nové katedry do všech tříd II.stupně.
Ředitel školy projevil ve školním roce 2000/2001 zájem o vstup do právní 
subjektivity. Město jako zřizovatel však tuto změnu nepodpořilo a doporu-
čilo vyčkat na vyjasnění v oblasti školské legislativy. 

Základní škola Husova uliceZákladní škola Husova uliceZákladní škola Husova uliceZákladní škola Husova ulice
Ve 26 třídách se vyučovalo 639 žáků po pedagogickým vedením 35 uči-
telů. Ředitelem školy byl nadále Mgr. Ladislav Stojan. 
Školní družina měla v provozu čtyři oddělení pro 100 žáků.  Školní jí-
delnu navštěvovalo průměrně  218 strávníků.
V 6.ročníku byla otevřena třída s rozšířenou výukou tělesné výchovy, 
v níž se chlapci věnují atletice a dívky odbíjené. Třída absolvovala také 
atletické soustředění ve Španělsku.
Žákům školy byly k dispozici zájmové útvary sportovní gymnastiky, po-
hybových her, košíkové chlapců, odbíjené dívek a nesportovní útvary 
péče pro dyslektiky a logopedie.
Škola pokračovala ve spolupráci se školou z německého Kamsdorfu, jejíž 
žáci přijeli na dvoudenní návštěvu Chodova. 
Žáci školy se v průběhu školního roku zúčastnila celkem 136 různě za-
měřených soutěží, v nichž dosahovali velmi dobrých výsledků.

Zvláštní školaZvláštní školaZvláštní školaZvláštní škola
Mgr. Eva Teturová vedla pedagogický kolektiv 14 učitelů, kteří poskyto-
vali vzdělání 93 žákům s mentálním postižením různých stupňů ve 
zvláštní škole v Nejdecké ulici  a v pomocných třídách ve stacionáři ve 
Školní ulici. Školu navštěvovali i žáci dojíždějící z Vintířova, Vřesové, 
Lokte, Starého Sedla, Staré Chodovské  a Nové Role. Do jednoho od-
dělení školní družiny docházelo 10 žáků. Škola vydávala nepravidelně 
svůj školní časopis v rámci činnosti kroužku práce na PC. Žáci navštěvo-
vali také sportovní kroužek , účastnili se sportovních , dovednostních, vý-
tvarných a dalších soutěží. Již devátý rok spolupracovala škola s Klubem 
pro pomoc mentálně postiženým dětem.



 Stonožka Stonožka Stonožka Stonožka
V tomto roce již popáté pokračovalo snažení žáků chodovských škol o po-
moc jiným dětem. Žáci Základní školy v Husově ulici opět v rámci „Sto-
nožkového týdne“ proměnily svá výtvarná dílka na úctyhodnou finanční 
částku 60 000,-Kč. Polovinu této částky věnovali dětskému oddělení soko-
lovské nemocnice na nákup přenosné odsávačky pro kojence a dvě polo-
hovací novorozenecké postýlky.  K této částce připojili dalších 13 500,-Kč 
žáci Základní školy v Komenského ulici. Ti  získali tuto částku během je-
diného dne, kdy prodávali své výrobky v rámci třídních schůzek ve škole.
„Stonožky“ ze ZŠ v Husově ulici  však pamatují i na čtyřnohé přátele a 
uspořádaly ve škole sbírku, z jejíhož výtěžku 1500,-Kč zakoupili pro kraj-
kovský psí útulek granule.
 

Soutěž „O pohár starosty města“Soutěž „O pohár starosty města“Soutěž „O pohár starosty města“Soutěž „O pohár starosty města“
6. ročník této soutěže chodovských základních škol byl zahájen již v listo-
padu 2000 polytechnickou soutěží, která spočívala ve výrobě betlémů. 
Druhou částí soutěže  byl atletický čtyřboj, následovala soutěž ve zruč-
nosti s názvem „Praktická dívka, chlapec“ a závěrečná dopravní soutěž 
prověřila praktické i teoretické znalosti žáků.
V soutěžích si nejlépe vedli reprezentanti ZŠ v Komenského ulici a kromě 
putovního poháru získali 10000,-Kč, druhé místo obsadila ZŠ v Husově 
ulici s odměnou ve výši 6000,-Kč a 3.místo a částka 4000,-Kč patřily ZŠ 
ve Školní ulici. Zvláštní škola, která se soutěže také zúčastnila, převzala 
čestné uznání za účast a odměnu 1000,-Kč.
Závěrečné výsledky soutěže se soutěžící dozvěděli až při jejich slavnost-
ním vyhlášení dne 29.5.2001 , které bylo doplněno kulturním programem 
a nezbytnou diskotékou . Ceny převzali ředitelé škol z rukou starosty 
města, Ing. Josefa Hory .

    
 .

Střední školy
Obchodní akademie Chodov Obchodní akademie Chodov Obchodní akademie Chodov Obchodní akademie Chodov 
OA řízená Ing. Valentinem Cenovem byla i nadále jediným reprezentantem 
středního školství ve městě.Na obchodně - podnikatelskou budoucnost zde 21 
učitelů připravovalo 234 studentů , kteří navštěvovali  9 tříd. Úspěšným slo-
žením maturitní zkoušky završili své čtyřleté úsilí 52 žáci a dalším deseti byla 
povolena opravná zkouška. Již tradičně zahájil maturitní zkoušky starosta 
města.
Studenti 2 ročníku  se zúčastnili povinného lyžařského výcviku a s výjimkou 
prvního ročníku absolvovali všichni studenti i dvoutýdenní odbornou praxi. 
Nad rámec vyučování se studenti zapojili do řady soutěží, ve kterých získá-
vali medailové posty jak ve sportovních, tak i vědomostních disciplínách. 
Velkým úspěchem byl postup Veroniky Ihnaškové do celostátního kola Stře-
doškolské odborné činnosti , kde za okres Sokolov obsadila 1.místo se svojí 
prací věnovanou rómské problematice.



Vedení školy připravilo pro studenty řadu zajímavých exkurzí, mezi nimiž 
vynikla návštěva senátu ČR studenty 4. ročníků.
V tomto roce bylo z dotace  poskytnuté městem Chodov rozšířeno připojení 
k internetu pevnou linkou fy Catr prostřednictvím školního proxy-serveru. In-
ternet je žákům i zaměstnancům školy poskytován zdarma a využití odbor-
ných učeben bylo nabídnuto i chodovským základním školám a Městskému 
úřadu v Chodově.

Základní umělecká škola
 
Výuka čtyř oborů (hudební, výtvarný, taneční a literárně dramatický) pro-
bíhala na třech pracovištích (náměstí ČSM 693 , Husova 146 a Smetanova 
738). Kolektiv 23 pedagogů vedla PhDr. Ilona Juhásová .  Ve školním 
roce 2000/2001 bylo ke studiu ve všech oborech přihlášeno 266 žáků a do 
přípravného studia byli zařazeni 102 žáci. V tomto roce absolvovalo 
(ukončilo základní studium) 30 žáků.Škola se na veřejnosti prezentovala 
91 akcemi, mezi nimiž je třeba připomenout organizaci 26.koncertní se-
zóny Kruhu přátel hudby, výstavu prací žáků výtvarného oboru v galerii 
Duhová paleta v Karlových Varech a zapojení školy do přípravy i reali-
zace Evropského svátku hudby v Chodově. Žák školy, Jan Juhás je auto-
rem loga Zastupitelstva dětí a mládeže v Chodově .
Kruh přátel hudby – 
22.2. 2001 – Koncert Pavla Šporcla ( housle) a Petra Jiříkovského (kla-
vír)v sále ZUŠ
8.3.2001 – klavírní recitál Miroslava Sekery – sál ZUŠ
11.8. 2001 - Linha singers – kostel sv. Vavřince
20.9.2001 – Apollon kvarteto – evangelický kostel
4.10.2001 – Lubomír Malý – viola – sál ZUŠ
22.11.2001 – Tillia – evangelický kostel
 

Dům dětí a mládeže
Ředitelkou DDM byla i nadále Renáta Doležalová , která se dvěma peda-
gogickými spolupracovníky a 37 externisty zajišťovala pravidelnou i pří-
ležitostnou činnost DDM. Ta spočívala v činnosti 51 zájmových útvarů, 
v nichž bylo registrováno 778 členů. 
DDM byl i v tomto roce garantem již 6.ročníku soutěže „O pohár starosty 
města“, o níž se zmiňuji na jiném místě. Prázdniny chodovských dětí 
DDM zpestřil zorganizováním osmi soustředění a táborů, z nichž jeden se 
uskutečnil v chorvatské Bašce na ostrovu Krk.
V průběhu roku se v DDM konaly i akce pro dospělé, mezi nimiž   již tra-
dičně převyšovala poptávka nad nabídkou u kurzů aranžování.



Kultura

 Chodovská rodačka Pavlína Musilová reprezentovala Chodov svým ob-
rázkem, který byl vybrán do kolekce 26 dětských výtvarných prací a vy-
staven v Muzeu holocaustu v Los Angeles.
V tomto roce byly radou města schválené projekty na uspořádání kultur-
ních akcí ve městě  a přiznány na ně granty. Na jejich realizaci bylo 
z grantového sytému uvolněno téměř 109 600,-Kč.
S jejich využitím  se 16.6.2001 uskutečnil 1.ročník festivalu Rock Cho-
dov, setkání country skupin Chodovský poplach, Vánoční koncert žáků 
1.ZŠ Chodov, projekt Ekoškola – aneb o přírodě v přírodě, projekt Zelená 
stezka – zlatý list, Kuličkiáda, Akce Kdo si hraje , nezlobí- svátek her, Mi-
kulášské řádění, Sázení stromu republiky a Zlatá horečka.

21.6.2001 se město Chodov opět připojilo k oslavám Evropského svátku 
hudby . Dopoledne vystoupili žáci ZUŠ Chodov v Penzionu a na odpo-
ledne připravilo pro hudbymilovné posluchače   program na Staroměstské 
ulici . Ten byl poznamenán nepřízní počasí. Déšť vyhnal posluchače z hle-
diště a poslední vystoupení skupiny Ellen se již nekonalo.

Kulturní a společenské středisko

 Od tohoto roku se změnila právní forma Kulturního a společenského stře-
diska Chodov , příspěvková organizace byla transformována na společ-
nost s ručením omezeným ze stejného důvodu jako v případě Technických 
služeb Chodov. Jednatelem KASS, s.r.o. byl pan Mario Hanáček.
V průběhu roku se v KASS s.r.o. uskutečnila řada plesů, tanečních zábav 
a ostatních společenských akcí, mezi nimiž k nejzdařilejším patřil VI.Re-
prezentační ples města,IV.Reprezentační ples růžového porcelánu, II. Re-
prezentační ples odborů, Maxidiskotéka , Společenský večer chodovské 
atletiky, Vánoční diskopárty  a Velká silvestrovská zábava. Netančící ná-
vštěvníci ocenili spíše estrádní a divadelní vystoupení, kterých se konala 
také celá řada. Při nich navštívili Chodov známí herci a osobnosti , např.   
Ondřej Vetchý, Oldřich Navrátil, Mojmír Maděrič , Jan Čenský (herci), 
Petr Novotný, Josef Alois Náhlovský a Josef Mladý (všichni s profesí ba-
vič a moderátor), Iva Kubelková – herečka, modelka, MISS ČR, Kateřina 
Kornová – herečka a modelka a další. Z řad zpěváků se v Chodově před-
stavili Ivan Hlas, Petr Muk, Daniel Kožíšek, Pavel Bobek, Petra Janů, Jiří 
Helekal, Jan Vančura, K.E.Gott , dětská hvězda Robert Papoušek aj. Z hu-
debních těles, která v Chodově v tomto roce vystoupila , stojí za zmínku 
Šlapeto , Žalman a  spol. Lunetic, Strašlivá podívaná z Plzně, country sku-
piny Nezmaři , Slepá kolej, Lucky horses, Bluegate a další.
V KASS proběhla i řada významných městských akcí , např. Vyhlášení 
nejlepších sportovců města, Evropský svátek hudby, Poslední zvonění 



(akce 1.ZŠ), 1 ročník Chodovské karafy, kulturní akademie Obchodní aka-
demie Chodov , Skautská akademie aj.
Také v tomto roce organizoval KASS s.r.o. akce, které  přesahovaly rámec 
města . Již tradičně to byly Josefské trhy, Čarodějnický jarmark, Vavři-
necká pouť, Václavské posvícení, Vánoční trhy, Výstava Agro-Hobby, 
Oblastní výstava ovoce, zeleniny, květin, kaktusů, bonsají a včelařů, Vý-
stava Chovatel, myslivec, rybář a další.
V rámci systému Mládež a kultura , který je zajišťován pro děti z mateř-
ských škol , žáky Zvláštní školy, Stacionáře Mateřídouška , žáky základ-
ních škol z Chodova, Božičan, Vintířova, Lokte a Nového Sela a pro stu-
denty středních škol z Chodova a Lokte, bylo uspořádáno 80 filmových 
představení, 17 divadelních představení, 6 koncertů a 26 komponovaných 
pořadů. Tyto pořady navštívilo celkem 22 382 návštěvníků. Této skupině 
návštěvníků byly určeny také komponované pořady na témata drogy, se-
xuálně přenosné nemoci a negativní vlivy na kriminalitu mládeže .
V kině na Malé scéně se v průběhu roku uskutečnilo 610 představení pro 
veřejnost, která navštívili 14 464 diváci.

Městská knihovna
Ředitelkou této městské příspěvkové organizace byla i roce 2001 paní 
Naděžda Waldhauserová.
Knihovna měla k dispozici 52 937 knihovních jednotek, z toho 1 296 no-
sičů CD, videokazet, magnetofonových pásků a gramofonových desek. 
Knihovní fond byl v průběhu roku doplněn o 1627 svazků, odepsáno bylo 
1 629 svazků zastaralých a opotřebovaných.
Z knihovny Vřesová a Dolní Nivy byl převzat ke zpracování celý kni-
hovní fond. V knihovně ve Vřesové byl z velké části knihovní fond nahra-
zen z jiných přidružených knihoven, aby se nenarušilo půjčování. Z Do-
lních Niv byl převezen celý knihovní fond převezen ke zpracování.
V roce 2001 bylo v knihovně registrováno 1 197 čtenářů, z toho čtenářů 
do 15 let bylo 485. V průběhu roku navštívilo knihovnu 13 140 ná-
vštěvníků. Ti si vypůjčili 77 746 svazků, z čehož bylo 78 610  knih, 10 
136 AV médií a 24 303 periodik. 
Dále bylo v knihovně uspořádáno 129 akcí (soutěže, exkurze, KBP – kni-
hovnicko-bibliografická průprava????), kterých se zúčastnilo 3500 poslu-
chačů.Činnost knihovny zajišťovalo 7 pracovníků, z toho 4 ve funkci kni-
hovnice půjčovny, 1 pracovnice jako knihovník specialista a zároveň ředi-
telka knihovny, 1 ekonomka a 1 uklízečka.

Městská galerie
 
V tomto roce bylo v Městské galerii uspořádáno celkem 10 výstav.
13.1.-1.2.2001 „My“ – tvorba mladých výtvarníků Michala Benedy, Mar-
tina Přibíka a Milana S. Exnera



13.2.-9.3.2001 -           „Po stopách civilizací“ – fotografie Mgr. Jany 
                         Menschikové 
26.-30.3.2001 – „Velikonoce“ – výstava aranžmá Šárky Bílkové
18.4.-11.5.2001 – Výstava absolventů ZUŠ Chodov
15.5.-31.5.2001 – „Co očka vidí“ – výtvarné práce dětí z chodovských MŠ
5.-21.6.2001 -      „Výstava fotografií“
5.-28.8.2001 –      „Hmatová výstava“ – putovní výstava historického skla 
a fotografií nevidomého fotografa Mária Biháriho. Putování této neobvy-
klé výstavu, určené i pro nevidomé spoluobčany, koordinovalo Minister-
stvo kultury ČR. Zapůjčení výstavy bylo bezplatné a spolu se skleněnými 
exponáty byly zapůjčeny i audionahrávky pro lepší orientaci  nevidomých 
na výstavě. 
1.-30.10.2001 – „Výstava k mezinárodnímu dni seniorů“ – výstava prací 
žáků ZUŠ Chodov
5.-30.11.2001 – „Revitalizace měst v bývalých oblastech dobývaní“ – vý-
stava zapůjčená ze SRN dokumentovala již realizovaný projekt REVI. 
Tato výstava si kladla za cíl povzbudit zájem veřejnosti o záměr města 
proměnit výsypky v okolí Chodova v rekreační areály.
3.- 8.12.2001 – „Advent“ – výstava aranžmá Šárky Bílkové

Kulturní památky
Na Božích mukách bylo zjištěno chybění kříže. Bohužel, tento kříž chyběl  
tak dlouho, že nebyl zaznamenán ani na dobových fotografiích a ano pa-
mětníci si nevybavili, jakou podobu kříž měl. Proto byl osloven Památ-
kový ústav v Plzni, který na základě dobové kresby a návrhu odborníka 
určil tvar nového kříže. Nový kříž zhotovil a na Boží muka osadil 
umělecký kovář p.Jiří Oplt z Města Touškova. Obnova kříže byl vyčíslena 
na cca 3 500,-Kč. Nevzhledné oplocení Božích muk bylo odstraněno a o 
umístění nového rozhodne eventuální potřeba jejich ochrany před nene-
chavci .

Místní tisk a Chodov ve sdělovacích prostředcích
 V průběhu roku se  v tisku objevila řada zpráv reagujících na záměr města 
zrušit jednu mateřskou školu, dále reakcí na nekvalitní dodávku pitné 
vody, o úsilí vedení města o zařazení Chodova do návrhu na jmenování 
pověřených obcí třetího stupně, ale i o mnohých úspěších chodovských 
sportovců či žáků škol.
Město v tomto roce vydalo reprezentativní brožuru „Město Chodov – hi-
storie a současnost“ s česko-německo-anglickým textem , na jejíž vydání 
získalo dotaci z programu Phare. Dále byly zhotoveny reprezentativní 
desky na vkladové tématicky zaměřené listy v plnobarevné úpravě a ke 
konci roku byly ještě vytištěny barevné letáky, které doplnily řadu propa-
gačních materiálů , které slouží k propagaci města Chodova a jeho aktivit. 
Již tradičně byl vydán katalog  s názvem Sport, kultura a spolky , ve kte-
rém občané Chodova nalezli kontakty na sportovní a zájmové organizace 
ve městě a stručný přehled kulturních a sportovních akcí na rok 2001.



Sport, tělovýchova
 
Dne 17.5.2001 projel za četné divácké účasti obyvatel města po mnoha le-
tech Chodovem  peloton mezinárodního cyklistického  Závod míru 2001 
v etapě, která vedla z Plzně do německého Zwickau.
Historicky první Běh Terryho Foxe odstartoval v Chodově 12.června sta-
rosta města. Zúčastnila se ho téměř tisícovka účastníků, kteří dvoukilome-
trovou trať v ulicích města absolvovali podle svých schopností pěšky, na 
kole, na kolečkových bruslích, invalidním vozíku či s dítětem na kočárku. 
Za konkrétní finanční obnos , který byl jejich příspěvkem na boj proti ra-
kovině, získali upomínkové předměty v podobě samolepek, triček, či čele-
nek.

TJ
 

ŠAK Chodov ŠAK Chodov ŠAK Chodov ŠAK Chodov 
Rok 2001 byl pro Školní atletický klub Chodov rokem jubilejním. 
V tomto roce si tento klub připomněl 50.výročí založení atletického klubu 
v Chodově a 10.výročí založení ŠAK Chodov. První desetiletí působil 
klub pod záštitou II.ZŠ Chodov, která mu dala velkou šanci vzniknout a 
přežít právě pod její hlavičkou. V roce 2001 došlo k přejmenování a tak 
již v oficiálním názvu škola figurovat nebude. Výročí tohoto sportovního 
klubu si atleti připomínali při řadě akcí v průběhu roku. Vyvrcholením byl 
Slavnostní večer chodovské atletiky, který dne 24.listopadu  navštívila 
také řada sportovních celebrit, mezi jinými i šéftrenér center talentované 
mládeže Českého atletického svazu Vít Rus ,diskařka Věra Pospíšilová a 
zápasník Jakub Cechel.
Členská základna se vyšplhala na počet 210, přičemž většinu tvoří děti a 
mládež.Aktivními členy jsou však i dospělí a veteráni. Chodovská vete-
ránská atletika se může za rok 2001 pochlubit především úspěchy RNDr. 
Pavly Kováříkové, dvojnásobné mistryně ČR (půlmaraton a silniční běh) a 
Manfreda Krassy , krosového mistra ČR.
Pozadu za veterány nezůstala ani mládež. V soutěžích družstev se stali 
starší dorostenci mistry Západních Čech v semifinále na Mistrovství ČR 
obsadili 5.příčku. Mladší žáci postoupili do své nejvyšší soutěže a z Mis-
trovství Západních Čech si přivezli stříbrné medaile.
Velmi úspěšní byli i jednotlivci. Dorostenec Jan Dočkal byl nominován na 
Evropské hry olympijských nadějí a zde skončil ve skoku o tyči na 4.mí-
stě. Z Mistrovství ČR dovezla vedle zlaté a bronzové již jmenovaného Do-
čkala bronzovou medaili i diskařka Alena Pejšková. Ke špičkám v Zápa-
dočeském (tj. Plzeňském a Karlovarském) kraji patřila i řada dalších jed-
notlivců.
ŠAK  Chodov je již tradičně pořadatelem mnoha závodů. K těm již 
ověnčeným úspěchy a rekordy patří Běh Smolnickým kopcem (již 10.roč-
ník), Chodovská tretra (také již 10. ročník) a Vánoční laťka (16.ročník). 



Mimo tyto akce proběhl 0.ročník Chodovských vícebojů a 24 hodinová 
extrémní Maxištafeta.

TJ Spartak ChodovTJ Spartak ChodovTJ Spartak ChodovTJ Spartak Chodov
V tomto sdružení občanů byl rok 2001 ve znamení snahy o udržení všech 
oddílů v činnosti a zajištění dostatečného materiálního i finačního krytí 
jeho potřeb. Ačkoliv i tento rok znamenal další snížení finančních pro-
středků, podařilo se zde zajistit činnost ve stejném rozsahu jako v minu-
lých letech , ale i dokončit rekonstrukci fotbalového areálu a výstavbu 
areálu na plážový volejbal. Sportovní výsledky členů tělovýchovné jed-
noty byly standardně dobré (kopaná – dorost vybojoval postup do nevyšší 
krajské soutěže, volejbal – úspěchy žen v nejvyšší krajské soutěži), ale i 
velmi dobré (již tradičně v silovém trojboji, úspěšně zahájil i beachvolej-
bal). 
TJ ukončila jednání s Městem Chodov a v závěru roku mu předala spor-
tovní halu do  majetku.TJ se i jinak snažila spolupracovat s Městem, při-
pravila podmínky pro konečné vyřešení problémů se skateboardem ve 
městě. Ve spolupráci s příznivci a sponzory začala TJ připravovat kom-
pletní přestavbu sociálního zázemí areálu v Tyršově ulici s cílem vybudo-
vat zde zázemí umožňující soustředění všech sportovních oddílů do jed-
noho areálu a vytvořit odpovídající prostředí pro neorganizované spor-
tovce.

TJ Kombinát VřesováTJ Kombinát VřesováTJ Kombinát VřesováTJ Kombinát Vřesová
Také v roce 2001 se podařilo udržet činnost všech oddílů.24 členů se vě-
novalo lednímu hokeji pod vedením pana Václava Suchana a hrálo kraj-
ský přebor. Nejpočetnější oddíl, oddíl turistiky, sdružoval 34 členů, z toho 
13 mládežnických, pod vedením pana Jiřího Štěpánka.Nohejbal hrálo 31 
členů (14 mládežníků a 17 dospělých) , přičemž družstvo mužů „A“hrálo 
II. národní ligu a umístilo se v ní na 4.místě.
Oddíl ASPV (Asociace sport pro všechny) se věnoval se svými 24 členy 
minikopané pod vedením pana Anatolije Pechouška.
Předsedou TJ byl nadále pan Jan Vaňáč.

Sportovní zařízení, sportoviště
Na  Atletickém stadionu Klubu olympioniků ČR bylo dobudováno nové 
sociální zázemní stadionu a dne 8.5.2001 bylo slavnostně předáno do uží-
vání při zahájení atletických závodů „Chodovská tretra“ za účasti starosty 
města Ing. Josefa Hory a dalších představitelů města. Hned o týden po-
zději se na témž stadionu odehrál další atletický mítink- Pohár rozhlasu.
V areálu TJ Spartak Chodov byly z iniciativy p. Jiřího Turečka vybudo-
vány …..kurty na plážový volejbal. Jejich soutěžní premiéra se konala ve 
dnech 8.-10.6.2001, kdy zde proběhl Český pohár juniorek a kadetek 
v plážovém volejbalu .
Dalších změn doznala i tzv. sídlištní vybavenost, kdy byly na několika mí-
stech ve městě nainstalovány dřevěné průlezkové sestavy a betonové stoly 



na stolní tenis .Koncem roku bylo ještě na hřišti u 4.ZŠ v Husově ulici  vy-
budováno víceúčelové hřiště. 
Příležitosti ke sportovnímu vyžití žáků Základní školy ve školní ulici se 
rozšířily vytvořením minitělocvičny v prostorách bývalé školní jídelny. 
V tomto prostoru byly nainstalovány posilovací stroje, stoly na stolní tenis 
a podlahová krytina sloužící k aerobním cvičením.
V závěru roku , po řadě jednání , souhlasilo vedení TJ Spartak s převede-
ním sportovní haly do majetku města. Sportovní hala je v neutěšeném 
technickém stavu a TJ není sama schopna potřebné investice zajistit. O 
bezúplatném převodu tohoto majetku byla podepsána smlouva, která na-
bude platnosti od 1.1.2002.
Město však ještě do konce roku provedlo nejnutnější opravu střechy, aby 
zajistilo nerušenou výuku tělesné výchovy žáků Základní školy v Komen-
ského ulici a žáků zvláštní školy. V příštím roce budou  postupně probíhat 
další nutné opravy sportovní haly.

Nejlepší sportovci města Chodova  
Již tradičně vyhlásilo město Chodov své nejlepší sportovce.. Ti převzali 
25.února 2002 tato ocenění z rukou starosty města, Ing. Josefa Hory a vý-
znamných sportovních osobností. Tento rok ceny předával   desetibojař 
Tomáš Dvořák, , hokejista Richard Richter a   vzpěrač Zbyněk Vacura.

Kategorie - jednotlivci-mládež:Kategorie - jednotlivci-mládež:Kategorie - jednotlivci-mládež:Kategorie - jednotlivci-mládež:
 Tomáš Pelech- brankář mužstva dorostu oddílu kopané TJ Spartak Cho-
dov
František Plaček- stolní tenis, člen oddílu stolního tenisu TJ Batesta Cho-
dov
Jan Žák - stolní tenis, člen oddílu stolního tenisu TJ Batesta Chodov
Miroslav Boguský – karate, člen oddílu Karate klub Gorenje Chodov 
Jan Dočkal -  lehká atletika, člen ŠAK Chodov
Alena Pejšková -  lehká atletika, členka ŠAK Chodov
Vendula Vokalová – kickbox- členka oddílu Kickbox Chodov
Monika Müllerová - kickbox- členka oddílu Kickbox Chodov
Lucie Sedláková - kickbox- členka oddílu Kickbox Chodov
Dagmar Sedláková – plavání, členka plaveckého oddílu TJ Baník Sokolov

Kategorie – jednotlivci – dospělí:Kategorie – jednotlivci – dospělí:Kategorie – jednotlivci – dospělí:Kategorie – jednotlivci – dospělí:
RNDr. Pavla Kováříková – lehká atletika, členka oddílu ŠAK Chodov
Stanislav Šimek – autorally cross, člen Automotoklubu ČR Chodov
Miloš Černý - kickbox- člen oddílu Kickbox Chodov
Milan Hůta – střelba z kuší, člen Klubu střelců z kuší ČR
Radek Duda – lední hokej , hráč HC Keramika Plzeň

Kategorie – kolektivy – mládež:Kategorie – kolektivy – mládež:Kategorie – kolektivy – mládež:Kategorie – kolektivy – mládež:
Družstvo starších žáků oddílu košíkové TJ Spartak Chodov
Družstvo starších žáků oddílu stolního tenisu TJ Batesta Chodov



Družstvo starších žáků ŠAK Chodov
Družstvo dorostenců ŠAK Chodov

Kategorie – kolektivy – dospělí:Kategorie – kolektivy – dospělí:Kategorie – kolektivy – dospělí:Kategorie – kolektivy – dospělí:
Družstvo mužů oddílu košíkové TJ Spartak Chodov

Kategorie – trenéři:Kategorie – trenéři:Kategorie – trenéři:Kategorie – trenéři:
Jiří Michálek- trenér dorostu oddílu kopané TJ Spartak Chodov
Jiří Tureček – trenér mládeže i dospělých oddílu odbíjené TJ Spartak Cho-
dov
Mgr.Libor Dočkal – trenér ŠAK Chodov +centra talentované mládeže 
Adidas Chodov
 

Veřejná administrativa
 Ve městě nedošlo k žádné změně co do škály a počtu poboček bank a po-
jišťoven.
Úřad práce registroval v mikroregionu Chodov  ke konci roku celkem 
1289 uchazečů o zaměstnání. Nezaměstnanost se ke stejnému datu vy-
šplhala na 12,88 % z celkového počtu 10 009 ekonomicky aktivních ob-
yvatel. 

Hospodářský život
Průmysl

Karlovarský porcelán a.s., manufaktura Chodov Karlovarský porcelán a.s., manufaktura Chodov Karlovarský porcelán a.s., manufaktura Chodov Karlovarský porcelán a.s., manufaktura Chodov 
 Stejně jako předchozí rok, pokračoval i rok 2001 v příznivém vývoji. 
Nejen že se potvrdily veliké exportní zakázky začátkem roku, ale další po 
celý rok přibývaly a závod dosáhl historicky největšího podílu vývozu a to 
cca  40%. Nejvíce zboží směřovalo do Ruska, Německa a Švédska.
    Po celý rok také závod pomáhal plnit Karlovarskému porcelánu obrov-
skou exportní zakázku do Itálie, která se odvíjela od sortimentu různých 
pečících porcelánových mis, jež se vyráběly tlakovým litím.
K příznivému živení došlo i domácím trhu, což se projevilo zvýšeným zá-
jmem skladů a prodejen, jejichž požadavky byly v závěru roku s potížemi 
pokrývány.
Zásoby hotových výrobků z předchozího problematického období byly vy-
prodány a během roku nedošlo k žádnému novému nárůstu.
Dobré výsledky závodu umožnily inovovat a rozšířit sortiment  růžového 
porcelánu. Bylo zpracováno 10 nových výrobků v   sortimentu Byzant a 
Lenka, které jsou připraveny jako novinky pro rok 2002.
Závod v průběhu roku pozvolna přijímal i nové zaměstnance.
V technické oblasti došlo k několika významným akcím, které v důsledku 
přispěly k tomu, že závod splnil a překročil všechny ukazatele plánu- byla 
opravena střecha malírny, před budovou vrátnice byla vybudována nová 
odpadní jímka a závod investoval do výkonnější výpočetní techniky.



Chodos Chodov s.r.o.Chodos Chodov s.r.o.Chodos Chodov s.r.o.Chodos Chodov s.r.o.
V roce 2001 nedošlo ke změnám ve vedení společnosti, vyráběných ob-
orech ani v jiných zásadních oblastech. Společnost si nadále vedla dobře a 
opět vykázala zisk. 
V tomto roce byla vypracována technická dokumentace a provedeny ve-
škeré přípravy na zahájení výroby nového výrobku, kterým je bezrámový 
hydraulický lis na pneumatiky do 45″.
Již tradičně byla převážná část produkce společnosti určena pro export, ze-
jména do států západní Evropy.
Z důvodů udržení konkurenceschopnosti výrobků a zlevňování výroby se 
společnost nevyhnula úsporným a racionalizačním opatřením, která vedla 
ke zrušení 38 pracovních míst.

Glaverbel Chodoglav a.s.Glaverbel Chodoglav a.s.Glaverbel Chodoglav a.s.Glaverbel Chodoglav a.s.
 Po opravě  tavícího agregátu v Glaverbelu Chodoglav,a.s. začala 16.3. vý-
roba černého chodopaku. Ta byla ukončena 30.4. a pokračovala výroba bí-
lého chodopaku. 
  13.7.2001 rozhodlo představenstvo společnosti Glaverbel Czech a.s. o 
ukončení výroby chodopaku a 12.11.2001 rozhodlo o zrušení společnosti 
Glaverbel Chodoglav a.s.. Od 1.1.2002 vstoupila tato společnost do likvi-
dace.

Lincoln CZ, s.r.o.Lincoln CZ, s.r.o.Lincoln CZ, s.r.o.Lincoln CZ, s.r.o.
 Firma , vyrábějící centrální mazací systémy, sídlí v Chodově na pozemku 
o rozloze 6900 metrů čtverečních, z čehož 1800 metrů čtverečních slouží 
jako výrobní plocha společnosti. Za celou dobu činnosti došlo k význam-
nému nárůstu produktivity v oblasti dílů i finálních produktů.
Mezi zákazníky, kteří produkty společnosti Lincoln CZ, s.r.o. využívají, 
patří firmy Volvo, Scania, New Holand a mnoho dalších.
Tato společnost věnuje značnou pozornost ochraně životního prostředí. Za 
tímto účelem využívá komplexně zpracovanou politiku ochrany životního 
prostředí z mateřské firmy ve Walldorfu.
Díky prosperitě společnosti vznikají každým rokem nová pracovní místa. 
V současné době  ve společnosti  pracuje 53 zaměstnanců.

 Sokolovská uhelná a.s. Sokolovská uhelná a.s. Sokolovská uhelná a.s. Sokolovská uhelná a.s.
 Rok 2001 patřil v osmileté historii SU, a.s. k těm nejúspěšnějším.  Tento 
rok prokázal, že uhlí nadále zůstává strategickou surovinou. SU, a.s. do-
dává uhlí s nízkým obsahem síry, přijatelným obsahem popelovin a ostat-
ních, z ekologického hlediska nežádoucích surovin.Tím si vybudovala ne-
zastupitelné postavení ve vztahu k provozovatelům malých a středních te-
pelných zdrojů, kteří si nemohou z různých důvodů dovolit úpravy stávají-
cích spalovacích technologií. V oblasti výroby a prodeje karbochemic-
kých produktů zůstává Sokolovská uhelná , a.s., nejen na vnitřním trhu 



České republiky, ale také v evropském měřítku jejich jediným výrobcem. 
Fenolový koncentrát je uplatňován především na trhu EU, hnědouhelný 
generátorový dehet v rámci ČR, kde kvalitativně i cenově konkuruje ob-
dobným ropným produktům.
V tomto roce bylo vytěženo celkem 10 751 tis. tun uhlí ( o 4,3% více než 
v předchozím roce). V odbytu uhlí se projevila absence předpokládaných 
dodávek elektrické energie z jaderné elektrárny Temelín a v souvislosti 
s tím nutnost zvyšování výkonu tepelných elektráren  a dále také návrat 
drobných spotřebitelů k ekonomicky nejdostupnějším pevným palivům. 
Velmi žádané byly i balíčkované brikety. V tomto případě nelze poptávku 
plně uspokojit .
V oblasti výroby elektrické energie došlo v tomto roce k mírnému po-
klesu, jehož příčinou bylo omezení kapacity tepelné elektrárny v souvi-
slosti s pracemi na výstavbě odsíření teplárny a generálními opravami ko-
tle K1 a turbogenerátoru č.4. Více než polovina vyrobené elektřiny byla 
vyrobena v paroplynové elektrárně.Hlavním odběratelem elektrické ener-
gie zůstala akciová společnost ČEZ, dalším významným odběratelem byla 
Západočeská energetika, a.s. Základním palivem paroplynové elektrárny 
je energoplyn, kterého bylo v roce 2001 vyrobeno o 4,3% více než v roce 
2000. Ten byl prodáván i externímu odběrateli, firmě Peroxides, s.r.o.
Společnost SU, a.s. byla významným regionálním dodavatelem tepla. Tyto 
dodávky zabezpečuje ve městech Chodov, Karlovy Vary, Nejdek, Nová 
Role, Nové Selo, Vintířov a Vřesová. Největším odběratelem zůstala Kar-
lovarská teplárenská, a.s.
Těžby uhlí se v roce 2001 koncentrovala do východní části sokolovského 
hnědouhelného revíru a probíhala na lomech Družba  a Jiří. Těžba štěrko-
písku probíhala na pískovně Erika a těžba stavebního kamene v kameno-
lomu Dasnice. Zde bylo těženo ložisko čediče.
Personální činnost byla v roce 2001 zaměřena na zvyšování kvality perso-
nálního obsazení všech pozic ve společnosti. Počet zaměstnanců se oproti 
roku 2000 snížil o 343 .
Pozici generálního ředitele SU,a.s. zastává od roku 1999 Ing. František 
Štěpánek.

LIAS Vintířov,LSM,k.s. LIAS Vintířov,LSM,k.s. LIAS Vintířov,LSM,k.s. LIAS Vintířov,LSM,k.s. 
 

Navzdory recesi na německém trhu v oblasti lehkého kameniva se firmě 
podařilo i v tomto roce dosáhnout kladného hospodářského výsledku, 
výše celkového obratu se pohybovala na úrovni let minulých. S cílem zvý-
šení produktivity práce došlo ke konci roku k mírnému snížení stavu za-
městnanců. Začátkem roku byla ukončena výroba komínových tvárnic pro 
třísložkový stavebnicový komín EKO a na trh byly uvedeny nové zdící 
tvarovky (tvárnice S240 a příčkovky M175 a M115). Vzrostl objem vý-
roby protihlukových stěn LIADUR (až 50% vytížení panelárny). Na 6. 



mezinárodním stavebním veletrhu IBF v Brně byl tento výrobek oceněn 
zlatou medailí a koncem roku byla podepsána licenční smlouva na jejich 
výrobu až v daleké Jižní Koreji. V září bylo vyrobeno jubilejních 
6.000.000 m3 keramzitu (nasčítaně od začátku výroby v roce 1965). Vý-
robky   společnost dodávala na řadu zajímavých staveb (Kulturní a ob-
chodní centrum Nový Smíchov, obytný komplex Zvonařka, čínské velvy-
slanectví a mnoho dalších). Za evropský unikát je považováno ozelenění 
šikmé střechy se sklonem neuvěřitelných 58°. 
Za zmínku stojí i nevýrobní úspěch , kterým bylo  vítězství karlovarských 
nohejbalistů SK LIAPOR v extralize ČR, a to již po páté v řadě za sebou.

 
Služby, tržiště

 
 Za prodej na městském tržišti bylo v roce 2001 vybráno na poplatcích cel-
kem 321 350,-Kč, což je o 142 736,-Kč méně než vloni. 
I nadále je prodejcům umožněno prodávat určitý sortiment zboží mimo 
městské tržiště (např. stáčené víno, grilovaná kuřata, cukrovou vatu 
apod.). Za tento prodej bylo na poplatcích vybráno celkem 67 705,-Kč.
Maloobchodní síť ani rozsah služeb ve městě nedoznaly větších změn. Vý-
jimkou je síť restaurací, která se v tomto roce rozrostla o další přímo na 
Staroměstské ulici. Jejím provozovatelem a majitelem je vietnamský ob-
čan, který tento objekt od spotřebního družstva Jednota zakoupil na 
sklonku roku 2000 a po rekonstrukci zde otevřel hernu a bar.
  

Spoje
 

Český Telecom, a.s.Český Telecom, a.s.Český Telecom, a.s.Český Telecom, a.s.
prováděl v roce 2001 v regionu našeho města pouze běžné údržbové práce 
a práce spojené s instalacemi nových telefonních linek. Ke konci roku ob-
sluhovala telefonní ústředna Chodov 3 924 hlavních telefonních sta-
nic.Přírůstek nových linek pokryl pouze jejich úbytek, ke kterému v zá-
věru roku došlo vypovídáním smluv na užívání  pevných telefonních sta-
nic z důvodu výrazného zdražení poplatku za provoz telefonní stanice. 
I nadále pokračoval trend přednostnějšího využívání mobilních telefonů, 
rozšiřování technologie ISDN a internetu.

Česká poštaČeská poštaČeská poštaČeská pošta
Na počátku roku 2001 došlo ke změně ve vedení chodovské pobočky , 
funkci poštmistra zde vykonávala paní Martina Fidlerová. Snahou nového 
vedení a 31 zaměstnanců je poskytovat nejen základní poštovní služby, zá-
kazníci zde mohou využít i služeb Poštovní spořitelny, Českomoravské 
stavební spořitelny a několika pojišťoven. Chodovská pošta vykonává od 



roku 2001 také funkci doručovací pošty pro Vřesovou a Vintířov. Pošty 
v těchto obcích souží pouze jako podací pošty.
Od ledna 2001 došlo v celé České republice ke sjednocení poštovného za 
doručení dopisu i pohlednice na 5,40 Kč za obyčejné psaní.

Doprava
 Z důvodu zvýšení bezpečnosti chodců v Husově ulici před nákupním cen-
trem Tipo, byl tento prostor opatřen provizorními svodidly a označen pře-
chod pro chodce. Ten má chodcům usnadnit přechod přes frekventovanou 
silnici II/222, také s ohledem na od nového roku platnou změnu v pravi-
dlech silničního provozu, kdy řidič má za povinnost dát na vyznačeném 
přechodu chodcům přednost.
V obytné zóně na náměstí ČSM bylo vytvořeno dalších 86 parkovacích 
míst, čímž se výrazně zlepšila situace v této části města.
Koncem roku bylo zprovozněno také nově vybudované záchytné parkovi-
ště v průčelí Staroměstské ulice. To by mělo sloužit nejen chodovákům, 
kteří potřebují navštívit banky či úřady v této části města,  ale také ke krát-
kodobým zastávkám turistů projíždějících městem směrem z v říjnu ote-
vřeného hraničního přechodu Kraslice- Klingenthal pro osobní a malé ná-
kladní automobily.
Dopravní obslužnost veřejnou hromadnou dopravou byla dostačující. Tak, 
jako v předchozích letech, i v tomto roce došlo ke zvýšení cen doprav-
ného. Jednosměrná jízdenka z Chodova do Karlových Varů stála ve vlaku  
i v autobusu 14,- Kč.

Společenská kronika
Při příležitosti 56.výročí ukončení 2.světové války byl dne 7.5. 2001 slav-
nostně odhalen rekonstruovaný hrob válečných zajatců na Městském hřbi-
tově v Chodově. Po rekonstrukci hrobu a jeho okolí, na kterou město zís-
kalo státní dotaci , byla na pomník osazena nová deska se jmény histo-
ricky doložených na tomto místě pochovaných obětí . 
Na slavnostní odhalení tohoto hrobu byli pozváni p. Vladimir Godine, 
konzulátní zástupce SNS, zástupci Svazu bojovníků za svobodu, Okres-
ního vojenského sdružení rehabilitovaných, Územní vojenské správy, 
Konfederace politických vězňů, Policie ČR, zástupci volebních stran ve 
městě, členové Zastupitelstva města Chodova, zástupci chodovských spo-
lečenských organizací a občané města. 
V předvečer oslav státního svátku Den vzniku samostatného českosloven-
ského státu, 27.10.2001 proběhl pietní akt u Památníku obětem válek 
v Městském parku. 
Přátelská  návštěva zástupců radnice německého města Oelsnitz – Erzge-
birge dne 28.9.2001 byla pokračováním v loňském roce navázaných kon-
taktů. Delegace byla přijata starostou, místostarostou a tajemníkem úřadu 
v obřadní síni , poté byli seznámeni s historií a současností města Cho-



dova v zasedací místnosti úřadu. Součástí této návštěvy byly také pro-
hlídka města a povrchových lomů v okolí města.

Závěr
Končí rok, který je posledním celým rokem činnosti již třetího polistopa-
dového zastupitelstva města. V nadcházejícím roce , jehož letopočet je 
z obou stran obložen dvojkami, budou občané města rozhodovat o jeho 
příštím složení. A také o tom, jak bude Chodov v příštích letech vypadat, 
jaký život v něm budou žít . Řada občanů si svoji zodpovědnost za život 
ve městě začíná znovu , po několika letech letargie a opojení z nově na-
byté demokracie uvědomovat, a svým aktivním přístupem k řešení stěžej-
ních otázek života města se na něm podílet. Přejme sobě i Chodovu, aby 
těchto občanů přibývalo a aby se jim spolu s radnicí podařilo realizovat co 
nejvíce plánů na zkvalitnění života ve městě.
 

Tento zápis schválila Rad města Chodova usnesením č. 266/02 ze dne 
24.6.2002.




